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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2018-0240747)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, Marianne Spang Bech, oplyste, at Miljøpunktet har
et dialogmøde den 19. september 2018 om henstillede cykler og et åbent hus-arrangement den 11.
oktober 2018 om affaldssortering og genbrug.
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2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2018-0240757)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 16. august 2018.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 16. august 2018.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning
 

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til  referatet af lokaludvalgsmødet den 16.
august 2018.

2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden med punktet "Høringssvar om
forundersøgelsesrapport vedr. skybrudsprojekt for Sankt Jørgens Sø og Søpark" i det aktuelle
møde efter den ordinære dagsordens punkt 2.

Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelse.

3. I forsættelse af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen" godkendte
lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
17. Puljeansøgninger, september 2018
18. Nattelivet i Badstuestræde og Brolæggerstræde
19. Nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus

4. Bent Lohmann oplyste, at han vil sætte en drøftelsessag på dagsordenen for
lokaludvalgsmødet den 11. oktober 2018 om aftalen om kommunens budget for 2019.

 

 

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde 16. august 2018 - ordinære dagsorden (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 16. august 2018 - tillægsdagsorden (ikke på papir)
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3.  Bevillingsnævnets virke (2018-0239740)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte spørgsmål til Kultur- og Fritidsforvaltningen om Bevillingsnævnets
virke.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre by Lokaludvalg bemyndiger ham til at stille spørgsmålene om Bevillingsnævnets virke,
der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen om Bevillingsnævnet

Formanden fik den 18. august 2018 svar fra Kultur- og Fritidsforvaltningen på lokaludvalgets
spørgsmål om Bevillingsnævnets virke, som det vedtog i mødet den 14. juni 2018. Svaret giver
anledning til yderligere spørgsmål.

Medlemsforslag fra Hannibal C. Holt

"Lokaludvalget stillet følgende spørgsmål:

Vil Bevillingsnævnet;

1. Redegøre for praksis omkring behandling af bevillingsansøgninger. Særligt hvilket juridisk
grundlag afgørelserne baseres på.

2. Redegøre for, hvordan man i bevillingsnævnet fortolker Lighedsprincippet, og om dette
vurderes til at veje tungere end Restaurationslovens bestemmelser.

3. Redegøre for i hvor mange tilfælde hhv. Lighedsprincippet, og Restaurationslovens § 12, har
været lagt til grund for afgørelser om bevillingsansøgninger, i perioden 1. september 2017 til 1.
september 2018.

Baggrund

Lighedsprincippet

Det er indtrykket, at ’Lighedsprincippet’ gennemgående bliver anvendt som et definitivt argument for,
at det er meget svært for de folkevalgte at regulere antallet af bevillinger, og dermed byens udvikling.
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Lighedsprincippet bliver tilsyneladende tolket som, at alle der søger en bevilling, skal have en
bevilling. Hvis A får en bevilling, så skal B også have det. Man må jo ikke diskriminere. 

Imidlertid er Lighedsprincippet ganske kompliceret. Kort opridset, så er det en grov forenkling, at den
samme regel skal anvendes i alle tilfælde. Derimod betyder det, at lige skal behandles lige. I retlig
forstand er det således afgørende, om der er tale om sammenlignelige situationer, eller om der
foreligger en retlig relevant forskel.

Lighedsprincippet kan m.a.o. ikke anvendes automatisk. Den udstedende myndighed skal foretage
en individuel vurdering.

I forhold til denne vurdering kan en myndighed ikke undsige sig de forpligtelser, myndigheden i øvrigt
er underlagt. Det gælder oplagt hensynet til offentlig sundhed. Borgerrepræsentationen og
Bevillingsnævnet, kan således ikke retfærdiggøre, at man udsætter borgerne for sundhedsrisiko med
henvisning til, at man har gjort dette i alle tidligere tilfælde, hvor der er blevet ansøgt om tilladelse. At
den nuværende tilstand er til skade for københavnerne, er veldokumenteret, og forhåbentlig ikke
længere et spørgsmål til debat.

 

Restaurationsloven
Et andet helt konkret håndtag, der også giver Bevillingsnævnet rig mulighed for at styre og regulere
udviklingen med bevillingstildelinger, er Restaurationsloven. I §12 står der at ”Bevillingsmyndigheden
skal ved afgørelsen af, om alkoholbevilling vil kunne gives, iagttage samfundsmæssige,
ædruelighedsmæssige, ordensmæssige og dermed sammenhængende hensyn."

I §12, stk. 5, skærpes dette, med følgende; at der skal lægges vægt på ”serveringsstedets
beliggenhed, hvorved der kan anlægges byplanmæssige betragtninger, således at der kan vises
tilbageholdenhed med at give tilladelse til nyoprettede restaurationsvirksomheder i egentlige
boligkvarterer eller nær skoler eller andre institutioner, der søges af unge.

I §12, stk. 6 giver mulighed for at der, hvis der som følge af en for stærk lokal koncentration af
restaurationsvirksomhed kan frygtes uforsvarlig drift eller andre ædrueligheds- eller ordensmæssige
problemer, også kan trækkes i håndbremsen, så at sige.

Borgerrepræsentationen og bevillingsnævnet kan altså åbenbart, med afsæt i gældende lov, afvise
en ansøgning med henvisning til dens forpligtelse til at beskytte beboernes velfærd og sundhed, dens
pligt til at sørge for offentlig ædruelighed og ordentlighed, og byens generelle sammenhængskraft, og
så i øvrigt henvise ansøger til retsligt at afprøve en afgørelse, hvis vedkommende er uenig." 

Løsning

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at stille Kultur- og Fritidsforvaltningen de spørgsmål,
som fremgår ovenfor.
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Endvidere foreslår formanden, at han bliver bemyndiget til at stillet forvaltningen spørgsmål, der
relaterer sig til forvaltningens svar af 18. august 2018, nemlig:

Ad svar nr 1 og nr. 3: Kan Bevillingsnævnet og/eller Borgerrepræsentationen ændre
Bevillingsnævnets forretningsorden, så mest muligt om Bevillingsnævnets virke bliver tilgængeligt for
offentligheden? Her henviser vi til Offentlighedslovens § 1:
"§ 1. Loven har til formål at sikre åbenhed hos myndigheder m.v. med henblik på navnlig at
understøtte
1) informations- og ytringsfriheden,
2) borgernes deltagelse i demokratiet,
3) offentlighedens kontrol med den offentlige forvaltning,
4) mediernes formidling af informationer til offentligheden og
5) tilliden til den offentlige forvaltning."

Ad svar nr. 1: Tavshedspligt: Hvordan definerer forvaltningen "...væsentlige hensyn til offentlige eller
private interesser. "?  Udgangspunktet må være, at der for Bevillingsnævnets medlemmer og
observatører ikke er tavshedspligt om Bevillingsnævnets virke, medmindre forvaltningen vurderer, at
der i en sag er et væsentligt hensyn at tage til en offentlig eller privat interesse. 

Ad svar nr. 4 og nr. 7: Hvordan kan en afgørelse i Bevillingsnævnet bliver sendt til en ansøger
indenfor en uge efter mødet i Bevillingsnævnet, når referatet af mødet i Bevillingsnævnet først
godkendes i det efterfølgende møde i Bevillingsnævnet? På hvilket grundlag sendes afgørelserne?

Ad svar nr. 6: Hvem kan træffe beslutningen om, at ændringsforslag og stemmeafgivningen i
referater af Bevillingsnævnets møder skal offentliggøres?

Ad svar nr. 9: Kan Bevillingsnævnet og/eller Borgerrepræsentationen beslutte at ændre
Bevillingsnævnets forretningsorden, så det bliver muligt for borgere at få foretræde for
Bevillingsnævnet?

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden stiller de besluttede spørgsmål til Kultur- og Fritidsforvaltningen.

 

Beslutning
Ændringsforslag til den foreslåede henvendelse:
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver, at der
ikke skal være undtagelser i et kommende varsel om stop for nye nattilladelser i  Middelalderbyen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver, at et
kommende varsel om stop for nye nattilladelser i Middelalderbyen tillige skal omfatte et varsel om
stop for nye nattilladelser i kvarterer, der støder op til Middelalderbyen, fx kvarteret mellem St.
Kongensgade, Dronningens Tværgade, Kronprinsessegade og Gothersgade.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at formanden stiller følgende
spørgsmål:

1) Hvem udarbejder og beslutter Bevillingsnævnets forretningsorden?
Begrundelse: Det er standard, at "bestyrelsen udarbejder selv sin forretningsorden".

2) Tavshedspligten for medlemmerne af Bevillingsnævnet er fortolket yderst rigidt. Hvorfor er
udgangspunktet ikke mere moderne:  "hvor få punkter kan vi nøjes med er lukkede"? Begrundelse: I
Borgerrepræsentationens - og vores - møder skal emnet for et lukket punkt  (så det giver reel
information om sagens karakter) fremgå af dagsordenen. Af de allerede modtagne svar fra
Bevillingsnævnet fremgår det modsatte princip: Alt er hemmeligt, indtil noget andet er vedtaget. Har
det været sådan altid, eller er det en praksis, der har udviklet sig sådan?

3) Hvilke lighedsprincipper ligger til grund for, at én af parterne, som også er observatør i
Bevillingsnævnet afholder kursus for nye medlemmer?

4) Hvorfor kan Bevillingsnævnets referater ikke udsendes umiddelbart efter Bevillingsnævnets møder
med en kort frist for indsigelser?
Begrundelse: Arbejdet med en evt. anke kan forhindres af, at initiativer til indsigelser først kan
påbegyndes efter, at referatet er tilgængeligt mere end en måned efter mødets afholdelse. Dertil
kommer, at midlertidige tilsagn og ugodkendte referater kan anses for en begunstigende
forvaltningsakt, hvorfor indsigelser stilles dårligt.

 

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at stille spørgsmålene om Bevillingsnævnets virke, der
fremgår af løsningsafsnittet, samt de ovenfornævnte spørgsmål.

Endvidere bemyndigede lokaludvalget formanden til i henvendelsen at tilkendegive, at der ikke skal
være undtagelser i et kommende varsel om stop for nye nattilladelser i Middelalderbyen og at et
kommende varsel om stop for nye nattilladelser i Middelalderbyen tillige skal omfatte et varsel om
stop for nye nattilladelser i kvarterer, der støder op til Middelalderbyen, fx kvarteret mellem St.
Kongensgade, Dronningens Tværgade, Kronprinsessegade og Gothersgade.

Bilag
1. Forvaltningssvar på lokaludvalgets spørgsmål vedrørende Bevillingsnævnets virke
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2. PowerPoint-præsentation Bevillingsnævnet 2018
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4.  Høringssvar om "Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i
Københavns Kommune". (2018-0238080)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om "Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur-
og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret om "Kultur- og fritidskompas - udvikling af
kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune", som fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Kultur- og Fritidsforvaltningen har den 2. august 2018 sendt "Kultur- og fritidskompas - udvikling af
kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune" i høring med svarfrist den 27. september 2018.

Sigtet med kultur- og fritidskompasset er at grundlag for en bred dialog om de overordnede linjer for
udviklingen af kultur- og fritidsfaciliteter i København i de kommende 10 år og give inspiration til
prioritering af de mange ideer og tendenser.

Kompasset har sit anker i Kultur- og Fritidspolitikken, der er fundamentet for nye tiltag på kultur- og
fritidsområdet.  I  Kompasset  udfoldes  politikkens  indsatsområde  om  faciliteter  i  en  vision  og
pejlemærker  for  arbejdet  med  udvikling  af  kultur-  og  idrætsfaciliteter  i  København.  Kompasset  har
også afsæt i lokaludvalgenes bydelsplaner, dialog med områdeløftene og det arbejde, der udføres af
de lokale kultur-  og idrætsinstitutioner.  Herudover hviler  flere forslag og ideer på dialog med blandt
andet foreninger og lokale kultur- og idrætsinteressenter.

Samtidigt udstikker Kompasset – med afsæt i tendenserne en mulig kurs for nye faciliteter; både på
tværs af byen og i de enkelte bydele.

Nogle  af  forslagene  til  faciliteter  kan  umiddelbart  realiseres.  Andre  skal  kvalificeres  i  dialog  med
relevante aktører og andre forvaltninger.

Kompasset står ikke alene. Det skal ses i sammenhæng med, hvad der i øvrigt sker fx på
biblioteksområdet, på eliteidrætsområdet og i den generelle planlægning af faciliteter.

 

Uddrag fra "Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns
Kommune"
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Indre By

 

"...Medborgerskabsinstitutioner,  som skaber rammer for inddragende aktiviteter og samskabelse, er
til gengæld underrepræsenteret i Indre By.

Set  i  forhold  til  befolkningstallet  er  der  begrænsede  idrætsfaciliteter  i  bydelen.  Erfaringer  viser,  at
mange  bruger  idrætsfaciliteter  i  andre  bydele  samt  parker  og  havnen.  Det  er  muligt,  fordi  den
kollektive trafik skaber forbindelser til andre bydele og gør bydelen let at bevæge sig ind og ud af.

FACILITETER TIL EN BYDEL I UDVIKLING

Indre By er stort set helt udbygget. Dog er fx Vestre Banegrav i spil som nyt udviklingsområde, og der
er  løbende  omdannelse  af  eksisterende  bygninger.  Overordnet  kan  det  imidlertid  være  svært  at
indpasse nye faciliteter i Indre By.

Der er potentiale for, at de eksisterende faciliteter og anlæg i højere grad nytænkes, videreudvikles
og  sammentænkes,  så  alle  kvadratmeter  udnyttes  optimalt.  Dette  kan  fx  også  være  i  form  af
udbygninger/tilbygninger og ved i højere grad at benytte faciliteter på både folke- og privatskoler.

Der er potentiale i at åbne kulturinstitutioner mere op og tage de omgivende byrum i brug til fx
rekreativt ophold, leg, kunst og bevægelse. Dette vil kunne give beboere, turister og besøgende
større lyst til at deltage i aktiviteter – både indendørs og udendørs. Der er mange private aktører og
institutioner i Indre By på kultur- og fritidsområdet. Dette giver mulighed for at tænke i nye
organisationsformer og partnerskaber også i forhold til faciliteter. Desuden er der løbende til- og
fraflytning fra lokaler og grunde, som giver muligheder for midlertidige faciliteter og initiativer. 
I forhold til faciliteter ligger der et potentiale i i højere grad at få koblet Indre By og Christianshavn.
Det gælder ikke mindst med åbningen af Inderhavnsbroen og den planlagte svømmefacilitet på
Papirøen samt fremtidige tilbud på Refshaleøen. Havnen er i det hele taget blevet en samlende
faktor med stor værdi for beboerne. Det skaber en oplagt mulighed for at udnytte havnens rekreative
potentialer endnu mere.

Ideer til nye faciliteter i Indre By

NYT KULTURHUS INDRE BY
 

Nedrivning af det nuværende Kulturhus Indre By og etablering af et etagebyggeri med kulturhus i
stueetagen. Et nyt kulturhus kan skabe rum med mulighed for udfoldelse, lokalt fællesskab og
samskabelse.

BØRNEMUSEUM/BØRNEBIBLIOTEK

Kombineret børnemuseum og børnebibliotek med faciliteter og formidling særligt rettet mod børn og
unge.

TEATERPLADSEN

Side 11



Multifunktionel fysisk platform for scenekunst til foreninger, som rummer scenerum, værksted, 
opbevaringsfaciliteter, fælles møderum mv.

ÅNDEHULLER OG AKTIVITETSRUM I BYENS

Mindre faciliteter som er understøttende både ift. kultur og idræt, fx i form af små motoriklegepladser,
scener og depoter til udstyr.

DIGITAL PLATFORM TIL SCENEKUNST I BYRUMMET

Digital platform, som giver scenekunstmiljøet mulighed for at booke sig ind på alternative placeringer
og i byrum i byen.

MOBILE FACILITETER

Etablering af mobile kulturhuse der kan anvendes som fælles samlingspunkter og som
aktivitetscentrum med forskellige tilbud.

VANDAKTIVITETSHUS/PLATFORME VED SØERNE

Etablering af et hus med fokus på vandidræt, kultur-aktiviteter på/ved vand og formidling. Dette
kunne evt. være i Søpavillonen.

MODERNISERING OG RENOVERING

 

ÅBNING AF THORVALDSENS MUSEUM MOD BYEN

Uderum foran museet i form af bænke samt lege- og bevægelseselementer, der åbner museets
indgangsveje.

KUNSTNERISK LEGEPLADS VED NIKOLAJ KUNSTHAL

Omdannelse af plads bl.a. med etablering af kunstnerisk legeplads.

KBH VOLUME

Opgradering af klimaskærm og toiletter.

MODERNISERING OG NYTÆNKNING AF HOVEDBIBLIOTEKET

Mere attraktivt biblioteksrum med bedre lysindfald og bedre forbindelse til resten af byen – fx med en
passage gennem stueetagen".   

Løsning

Forslag til høringssvar
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Lise Smørum, Hans-Henrik T. Ohlsen, Peter Stakemann og Lean Milo har drøftet sagen og foreslår
følgende høringssvar:

 

”Kultur- og Fritidsforvaltningen har bedt om et høringssvar om Københavns Kommunes Kultur- og
Fritidskompas. 

Borgerdialog

Da hensigten med kultur- og fritidskompasset er at danne grundlag for en bred dialog om de
overordnede linjer for udviklingen af kultur- og fritidsfaciliteter i København i de kommende 10 år og
give inspiration til prioritering af de mange ideer og tendenser, der fremgår af kompasset, mener
Indre By Lokaludvalg, at forvaltningen bør stå for en offentlig høring om det og også gerne tage på
turné i bydelene og debattere det med borgerne. Det er ikke nok at sende det i høring hos en kreds
af interessenter.

Indre By Lokaludvalg vil senest i oktober 2018 stå for en borgerdialog om behov, ønsker og ideer
vedr. kultur- og fritidsfaciliteter i Indre By. Vi sender jer resultaterne af borgerdialogen, så snart de
foreligger.

Bemærkninger til kompasset

• Til side 4: ”Vision for kultur- og idrætsfaciliteter i København” mangler et socialpolitisk sigte og
herunder et integrationspolitisk sigte. Vi mener, at der skal være et særligt fokus på, hvad og
hvordan kultur og idræt kan være en indgang for udsatte borgere og/eller borgere med
udenlandsk baggrund til at tage del i samfundet.

 

• Til side 5: Det vil være fint med tal på antal borger pr. idrætsfacilitet opdelt på bydele i
Københavns Kommune; og husk at Indre By og Christianshavn er to forskellige bydele. 
 

• Til side 5: Lokaludvalget støtter forslaget om at samarbejde på tværs af forvaltningerne og med
private aktører, så ressourcer og arealer udnyttes bedst muligt og også kan have en dobbelt
funktion.

Konkret foreslår vi, at forvaltningen kontakter forsvaret om, hvordan Eksercitspladsen kan
anvendes til idræt for den lokale befolkning.

Vi foreslår endvidere, at forvaltningen ser på, hvordan midlertidige byrum, der opstår som følge
af bygge- og anlægsarbejder, kan anvendes til kulturelle formål.

 

• Til side 6 - Afsnittet ”De københavnske foreninger”:  De ansatte i de lokale kulturhuse bør få en
rolle som facilitatorer for oprettelsen af lokale foreninger og netværk på kultur- og
idrætsområdet.
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• Til side 6 - Afsnittet "De københavnske foreninger": Vores anbefaling er, at man arbejder
overordnet på at støtte foreninger, og derigennem sikrer at øge andelen af aktive medborgere.
Kommunen får mest ud af sine penge ved at støtte nye og eksisterende foreninger, idet der ofte
i disse er et øget engagement. 

• Til side 7 og 8 – ”Hvad rør sig i Københavns udvikling?”: Selv om der opstår nye sociale
fællesskaber og nye måder at bruge byen på, som man godt vil understøtte, skal man ikke
glemme, at der fortsat er behov for arealer og ressourcer til de gamle fællesskaber og måder at
bruge byen på. Der er således behov for et medborgerhus eller 2-3 kvartershuse i Indre By,
som kan bruges af de lokale til fælles aktiviteter.

Umiddelbart tager vi forbehold for forvaltningens status vedr. ”deleordninger” og ”samskabelse
og nye partnerskaber”. Vi mener ikke, at det er så udbredt, som man antyder i teksten.

 

• Til side 9: Understøttelsen af udelivet bør ske efter en dialog med de lokale borgere og
erhvervsdrivende. Et ønske på byniveau om en udendørs facilitet et sted i byen skal være i
overensstemmelse med de lokales ønsker og behov.

 

• Til side 9: Afsnittet om udeliv bør omfatte legepladser, og begrebet "legepladser" bør udvides,
så vi taler om "kulturelle familiepladser". Tegning, maling, værksteder og tilsvarende kan evt.
tænkes ind i denne løsning. Ved at få disse tænkt ind, vil der være en form for opsyn på
pladsen, og dermed skabe en hvis tryghed samt sikre, at der følges op på den løbende
vedligeholdelse. Tryghed og vedligeholdte pladser skaber øget lyst til at anvende stederne.

 

• Til side 34, 2. spalte: Vi gætter på, at folk hovedsagen cykler til andre bydele, når de skal dyrke
idræt. Det ændrer sig måske med Cityringen.

 

• Til side 34, 3. spalte: Vi støtter, at de eksisterende faciliteter og anlæg nytænkes,
videreudvikles og sammentænkes, så alle kvadratmeter udnyttes optimalt. 

 

• Til side 34, 3. spalte: Vi er som udgangspunkt tilhængere af at åbne op for kulturinstitutionerne.
Men da Indre By i forvejen er hårdt ramt af aktiviteter, hvor borgere generes, vil vi anbefale, at
der tænkes en arbejdsgang ind, således, at hvis der åbnes op til flere arrangementer, tages
nogle andre ud af planlægningen. Derved minimerer vi risikoen for, at borgere i Indre By
chikaneres, fraflytter, eller indsender klager. Alt med måde accepteres.
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• Til side 35, 2. afsnit: Glem ikke, at der er mange statslige institutioner i Indre By på
kulturområdet, som man kan samarbejde med om tilbud til de lokale.

 

• Til side 35, 3. afsnit: Konkret foreslår vi, at der anlægges et havnebassin på Indre By-siden af
havnen, fx ved Havnegade-promenaden.

 

• Til side 35, 3. afsnit: Nyboder / Gammelvagt / Sankt Pauls Plads kan med fordel tænkes ind i
udvikling af Indre By på kultur- og fritidsområdet. Afsnittet om Indre By har et politisk fokus
rettet imod Christianshavn. Vi vil opfordre til, at man begynder at kigge i retning af Nyboder /
Gammelvagt / Sankt Pauls Plads, som ikke har fået en opdatering siden 30érne hvor man rev
flere af Nyboderhusene ned for at gennemføre Kronprinsessegade fra Sølvgade og til Øster
Voldgade. I området er der flere pladser, som ikke anvendes i dag, ligesom fritidslivet på
cykel er livsfarligt, da der ingen cykelstier er i området.  Mht. pladser kan vi eksempelvis pege
på Nyboder Plads, der i disse dage anvendes til opbevaring af byggemateriel i forbindelse med
renovering af Nyboder, men som kan anvendes til en plads til fordybelse og afslapning efter
træning, socialt samvær etc. Alderdomshjemmets beboere og naboer til pladsen,
samt kvarterets borgere vil få et tiltrængt mødested. 

 

• Til side 37 – Vi ønsker indsigt i planerne for det nye Kulturhus Indre By, så vi har mulighed for
at komme med konstruktiv indspark til det oplæg, der må forelægge.

 

• Til side 37: Vi foreslår, at der etableres 2-3 kvartershuse i Indre By til erstatning for Kulturhuset
Indre By, som næppe kan udvikles til gavn for hele bydelen. Kvartershusene kan evt. indrettes i
tomme kontorlejemål.

• Til side 37 - Børnemuseum/børnebibliotek: Vi har ikke hørt om ideen før. Kan I fortælle mere
om den?

• Til side 37 - Teaterpladsen: Vi har ikke hørt om ideen før. Kan I fortælle mere om den?

• Til side 37 - Åndehuller: Konkret foreslår vi en motionsplads på ”Bornholmerknasten” på hjørnet
af Havnegade og Slotsholms Kanal og en motionsplads på den "Grønlandske Plads”, der ligger
mellem gaderne Suensonsgade og Riegensgade.
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• Til side 37 - Digital platform til scenekunst i byrummet: Vi har ikke hørt om ideen og vi tager
forbehold for den. Store dele af Indre Bys byrum er i forvejen over-aktiveret. Vi har behov for
flere byrum uden aktiviteter, hvor man kan reflektere over livet. 

   
• Til side 37 – Vandaktivitetshus ved Søerne:  Udvalget ønsker at høre om planerne. Vi vil

anbefale, at man skaber et miljø, hvor familier i Indre By aktiveres, og ikke som i dag, at det
skaber et tivoli med events og polterabend, samt turistfælder. 

• Til side 37 - Kunstnerisk legeplads ved Nikolaj Kunsthal: Den eksisterende legeplads indgår i
vores optik fint i byrummet, og senest her i weekenden konstaterede vi, at flere benytter den.
Så hvis det er tanken at opdatere den eksisterende legeplads, ser vi positivt på dette. Er planen
at tilføje området endnu en legeplads, tager vi forbehold for denne.

 

• Til side 37 – Åndehuller:  Legepladsen ved Helligåndskirken bliver meget lidt benyttet af Indre 
Bys borgere. Dette skyldes, at den ligger gemt, og meget få ved, at den eksisterer. Vi vil
anbefale, at den gøres mere åben og tilgængelig for familier. I dag ligger den gemt af vejen,
hvorfor det primært er et sted for børnehaver der kender den, samt for hjemløse.

 

• Til side 37 - Kbh Volume: Hvad er det?

• Til side 37 – Hovedbiblioteket: Tanken er god, men endnu en lappeløsning. Hovedbiblioteket
kommer aldrig til at fungere godt i Krystalgade. Man bør overveje at indrette et hovedbibliotek /
hoved-medborgerhus i Palads-bygningen på Axeltorv, der ligger centralt for københavnerne.

 

Afsnittet på side 37 om Indre By illustrerer, at man i forvaltningerne ser Indre By som en bydel med
bydækkende funktioner og mindre grad forstår at udvikle ideer og tilbud i Indre By, der retter sig mod
Indre Bys borgere. Det skal vi sammen have lavet om på. Ovennævnte borgerdialog vil kunne hjælpe
os på vej.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Drøftelse af lokaludvalgets borgerdialog

Lise Smørum, Hans-Henrik T. Ohlsen, Peter Stakemann og Lean Milo har drøftet lokaludvalgets
borgerdialog generelt og i forhold til denne sag:

Side 16



"Vi mener, at et dialogmøde med borgerne er en succes, hvis lokaludvalget formår at involvere flest
muligt – ofte er dette svært mht. hvordan vi samler folk, og hvordan vi eksekverer borgerdialogen. 

Lokalavisen kan godt bruges, men vi ønsker endnu mere information ud, da vi vurderer, at det er de
samme, der deltager på borgermøderne. Vi ønsker endnu flere, og nye til. Hvorvidt manglende
opbakning på møderne er et udtryk for en manglende interesse fra vores naboer, eller manglende
information, fordi ikke alle modtager Lokalavisen, må vi lade stå hen i det uvisse. 

Borgerdialog:
Vi har "brain stormet" på mulighederne for at øge succesen for deltagelse ved en borgerdialog, og
dermed hvordan vi får flest mulige Indre By-borgere involveret. Vi har følgende forslag til hvordan vi
lykkes med en borgerhøring om dette store emne. 

Målet er at skabe et overskueligt beskrevet projekt for den enkelte borger, hvor man på simpel vis
kan bidrage med input til hvilke områder, der bør have fokus for Indre By´s Kultur- & fritidskompas.

Borgerhøring bør være et oplæg på få sider (maks 2 A4 sider), med inspiration fra side 37 hvor der
gøres opmærksom på at disse er vores forvaltnings fokus, dertil et tilsvarende ark
med lokaludvalgets kommentarer til dette/samt tilføjelser, og en "call to action" om, at vi ønsker den
enkelte borgers konkrete idé. Dvs. vi leverer inspiration til borgeren, der vil kunne komme med nye
emner, der ikke allerede er nævnt eller tænkt på.

Praktik vedr. Borgerdialog:
Borgerhøringen bør foretages på søndage, på pladser hvor Indre Bys familier samles med børn samt
har overskud til involvering – eksempelvis legepladser, Torvehallerne, ved bageren, o.lign. Søndage
for at undgå at skulle sortere i blandt beboere, erhvervsfolk og turister, og for at nå ud til
familier/naboer der har overskud til involvering.

Annoncering til borgerhøring vil vi anbefale sker ved at involvere det lokale supermarked.
Brugsuddeleren, butikschefen eller hvem vi nu bør henvende os til i den lokale kiosk eller
supermarked, skal motiveres til at uddele vores A5 flyver/annonce/program om dato for de forskellige
borgermøder samt lidt information om temaet for denne høring. Uddeling kan ske fra kassen ved at
opstille en brochureholder.

På selve dagen for borgerhøring vil vi foreslå, at man tænker mobilen ind i svaret. Eksempelvis ved
et man scanner en QR kode på stedet og får direkte adgang til et svarskema på en relevant
hjemmeside. Man kan på den måde tage “svarskema” med sig hjem, ligesom vi kan benytte denne
QR kode på flyers, der uddeles i butikkerne. Derved får borgere uden mulighed for at deltage fysisk,
mulighed for at give deres mening til kende fra hjemmet.

Ovenstående er idé oplæg til involvering af flere borgere, og input er meget velkomment:)"  

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter oplægget fra Lise Smørum, Hans-Henrik T. Ohlsen,
Peter Stakemann og Lean Milo. 

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det Kultur- og Fritidsforvaltningen.

 

Beslutning

Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget foreslår, at de lokale
børneteatre omtales som en ide til faciliteter i Indre By  på side 37  i kultur- og fritidskompasset, da de
er en succes.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget bemærker, at
omtalen på side 34 af Vesterport Banegrav som udviklingsområde bør slettes.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget bemærker til
afsnittet "Modernisering og nytænkning af Hovedbiblioteket" på side 37, at man bør fjerne
rulletrappen i hovedbiblioteket, da den støjer og bruger energi, og da man kan komme til bibliotekets
øvre etager med elevatorer og ad trapper.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck, om at lokaludvalget bemærker til
afsnittet "Samskabelse og nye partnerskaber" på side 8, at man bør nævne, at ønsket om, at
borgerne overtager styringen, er ensbetydende med fyringer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget bemærker til side
36, at folkeskolen Den Classenske Legatskole skal med på kortet.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget bemærker, at
grå guld-generationen vokser og er et stort kulturforbrugssegment, også sammen med deres
børnebørn, hvilket bør omtales i afsnittet "Hvad rører sig i Københavns udvikling?" på side 7-8 i
kultur- og fritidskompasset. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget foreslår, at et kultur-
og bevægelseshus som KU:BE på Frederiksberg, der bl.a. har en indendørs legeplads og som ikke
tager meget plads, omtales på side 37 i kultur- og fritidskompasset som en idé til en facilitet i Indre
By.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lise Smørum om, at lokaludvalget bemærker til afsnittet
"Vandaktivitetshus/Platforme ved Søerne", at aktiviteterne skal være for københavnerne.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Niels Kongshaug om, at lokaludvalget bemærker til
afsnittet "Havnen som fritidsdestination" på side 9, at man kan overveje at etablere et fritidsareal ud i
havnen nord for Operaen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lean Milo om, at lokaludvalget uddyber sin bemærkning
til side 9 om "kulturelle fritidspladser", at Skydebanen på Vesterbro er et eksempel på, hvordan en
sådan fritidsplads fungerer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalget spørger
om, hvorvidt der er afsat penge til de foreslåede initiativer i kultur- og fritidskompasset.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalget inviterer lederne
af kultur- og fritidsfaciliteterne i Indre By Lokaludvalgs område til et møde om status på faciliteterne.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Hans-Henrik Ohlsen om, at lokaludvalget bemærker til
afsnittet "Nyt Kulturhus Indre By" på side 37, dels at lokaludvalget er imod nedrivning af det
nuværende Kulturhus Indre By og etablering af et etagebyggeri med kulturhus i stueetagen og dels,
at hvis Kulturhus Indre By ikke kan fungere som kulturhus for hele Indre By, skal det have status som
kvartershus.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ole Bang om, at lokaludvalget bemærker til afsnittet
"Samskabelse og nye partnerskaber" på side 8 og afsnittet "Nyt Kulturhus Indre By" på side 37, at
kommunen skal etablere rammerne for, at folk tager ejerskab til Kulturhuset Indre By, idet ejerskabet
er afgørende for, at stedet bliver til noget.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret om "Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og
fritidsfaciliteter i Københavns Kommune", som fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte
ændringsforslag.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget spørger de andre
lokaludvalg, om de vil støtte Indre By Lokaludvalgs ønske om, at forvaltningen står for borgerdialog
om kultur- og fritidskompasset.

Lokaludvalget udpegede Lean Milo, Lars Vedel Jørgensen, Hans-Henrik T. Ohlsen, Lise Smørum,
Niels Kongshaug, Anton Skovle, Jens Erik Frandsen og Bent Lohmann til at planlægge og
gennemføre lokaludvalgets borgerdialog om kultur- og fritidskompasset.

Bilag
1. Høringsbrev
2. Kultur- og fritidskompas: Udvikling af kultur- og idrætsfaciliteter i Københavns Kommune - udkast
(uddrag på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Udkast til principper for kunst i Indre Bys byrum (2018-0214007)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at sende et sæt principper for kunst i Indre Bys byrum i høring hos
relevante interesseorganisationer mv. samt give borgerne mulighed for at kommentere dem på
lokaludvalgets hjemmeside.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender udkast til principper for kunst i Indre Bys byrum, der fremgår
af løsningsafsnittet

2. at Indre By Lokaludvalg sender principperne i høring hos relevante organisationer mv. ligesom
de lægges på lokaludvalgets hjemmeside, så Indre Bys borgere kan kommentere dem.

3. at Indre By Lokaludvalg vedtager principperne for kunst i Indre Bys byrum i sit møde den 8.
november 2018. Kommentarerne fra organisationerne mv. og borgerne indgår i
beslutningsgrundlaget.

4. at Indre By Lokaludvalg afsætter 3.000 kr. til annoncering af muligheden for at kommentere
principperne for kunst i byrummet. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Den åbne arbejdsgruppe om kunst i Indre Bys byrum har arbejdet videre med en strategi for kunst i
Indre Bys byrum på grundlag af arbejdsgruppens hidtidige arbejde og på grundlag af lokaludvalgets
bemærkninger i mødet den 15. marts 2018 samt på grundlag af Kultur- og Fritidsforvaltningens plan
for visuel kunst jf. en sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. august 2018.

Denne sag om udkast til principper for kunst i Indre Bys byrum var på dagsordenen for lokaludvalgets
møde den 16. august 2018, men blev udsat. Til mødet den 16. august 2018 forelå ændringsforslag
fra Susan Brinck. Se bilaget.

Løsning

På baggrund af den åbne arbejdsgruppes arbejde foreslår formanden følgende principper for  kunst i
Indre Bys byrum:

Side 20



• Indre By har mange permanente kunstværker. I en situation, hvor der både er kamp om
pladsen og om folks opmærksomhed i Indre Bys byrum, er der ikke plads til flere permanente
kunstværker.   

• I Indre By er der plads til alle former for midlertidig kunst med kvalitet: Monumenter, biokunst,
lysinstallationer, lydbilleder, musik osv.

• Kunst i Indre Bys byrum skal involvere til samtale og eftertanke.
• Kunstfestivaller af en vis varighed beriger Indre By.
• I Indre By vil vi gerne give rum til anderledes kunstneriske udtryksformer, så vi ser gerne, at der

etableres festivaller af en vis varighed for biokunst, happenings, gavlmalerier, lydkunst og
scenekunst i byrummet.

• I Indre By ønsker vi, at byggepladshegn og inddækning af stilladser på bygninger udsmykket
kunstnerisk.

• Kunst og design skal være en tydeligere del af udtrykket i det offentlige rum og integreres i
byudvikling og design af byrumsinventar; dette med respekt for byrumsinventarets funktion.

• I Indre By ser vi gerne små buster, monteret på husmurene, af folk med tilknytning til steder (f.x.
Constance Mozart, Lenin, Søren Kierkegaard, Herman Bang, Nina Bang, Georg Brandes etc).

• Det er altafgørende, at de lokale beboere og erhverv samt lokaludvalget inddrages, når der er
ønske om at placere kunst i Indre Bys byrum.

Principperne skal være styrende for, hvordan lokaludvalget forholder sig til

1. ønsker om at placere kunst i Indre Bys byrum

2. ansøgninger til lokaludvalget om støtte til at vise kunst i Indre Bys byrum.

 

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes 3.000 kr. til annoncering af muligheden for at kommentere principperne
for kunst i byrummet. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Principperne sendes i høring hos relevante organisationer mv. ligesom de lægges på lokaludvalgets
hjemmeside, så Indre Bys borgere kan kommentere dem.

Lokaludvalget vedtager principperne for kunst i Indre Bys byrum i sit møde den 8. november 2018.
Kommentarerne fra organisationerne mv. og borgerne indgår i beslutningsgrundlaget.

 

Bilag

Indre By Lokaludvalgs beslutning den 15. marts 2018 om udkast til strategi for kunst i byrummet (ikke
på papir):
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https://www.kk.dk/indhold/indre-lokaludvalgs-modemateriale/15032018/edoc-agenda/4af1b901-78ef-4b19-9fa6-b544660aa562/31baecd5-faec-4441-a12b-32d8e81761b6

Beslutning
 
 

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at 6. dot formuleres: 
"I Indre By ønsker vi, at byggepladshegn og inddækning af stilladser på bygninger udsmykkes
kunstnerisk."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at der til 6. dot tilføjes
følgende sætning: 
"Byggepladserne skal give noget tilbage til byen".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at 1. dot formuleres: 
"I Indre By kan der både være permanente kunstværker og kunstværker, som opstilles for en
periode. I Indre By er vi åbne over for, at kunstværker og placeringen af dem kan prøves af i en
periode. Nogle steder i Indre By er særligt egnet til kunstværker, der opstilles for en periode, fx
Nørreport."   

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Susan Brinck om, at 2. dot formuleres: 
"I Indre By er der plads til alle former for kunst med kvalitet. Med kvalitet menes: 

◦ Kunst der afspejler den malstrøm af modsætningsfyldte faktorer, etniciteter og
sociale lag, som er en del af København anno 2018 og frem 

◦ Kunst der tematiserer Københavns og Danmarks rolle og position igennem historien
på en refleksiv og nyskabende måde, sådan at kunsten i Indre Bys byrum inviterer til
samtale og eftertanke. 

◦ De valgte værker og udtryksformer må udfordre vanetænkning og stereotype
opfattelse af køn, etnicitet og samfund. 

◦ Værkerne bør spænde over en mangfoldighed af genrer, materialer og
udtryksformer, herunder også interaktive, elektroniske og tilsvarende. Det kan være:

▪ Skulptur
▪ Biokunst 
▪ Lysinstallationer 
▪ Lydbilleder
▪ Musik 
▪ M.m.m.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Anton Skovle om, at følgende føjes til
principperne:
"I Indre By er vi åbne overfor, at kunstværkerne i Indre Bys byrum kan skifte plads."

Lokaludvalget godkendte udkastet til principper for kunst i Indre Bys byrum, der fremgår af
løsningsafsnittet, med de ovennævnte tiltrådte ændringsforslag. 
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2. Lokaludvalget besluttede at sende principperne i høring hos relevante organisationer
mv. ligesom de lægges på lokaludvalgets hjemmeside, så Indre Bys borgere kan kommentere
dem. 

På forslag fra Bent Lohmann besluttede lokaludvalget, at det vil gøre opmærksom på, at det har
en god diskussion om, hvorvidt placering af kunstværker i byrummet  skal ses som en
permanent placering eller en midlertidig placering.

3. Lokaludvalget besluttede, at det vedtager principperne for kunst i Indre Bys byrum i sit møde
den 8. november 2018. Kommentarerne fra organisationerne mv. og borgerne indgår i
beslutningsgrundlaget.

4. Lokaludvalget afsatte 3.000 kr. til annoncering af muligheden for at kommentere principperne
for kunst i byrummet. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Bilag
Ændringsforslag fra Susan Brinck
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Høringssvar om placering af statue af Karen Blixen (2018-0238955)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar om et forslag om at placere en statue af Karen
Blixen i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret om placering af en Karen Blixen-statue, som
fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen bad den 5. september 2018 Indre By Lokaludvalg om et høringssvar
vedrørende placering af en Karen Blixen-statue.

Baggrunden er, at Teknik- og Miljøforvaltningen har modtaget et forslag om at opstille en
bronze-statue af Karen Blixen af kunstner Rikke Raben. Nogle af placeringsforslagene ligger i Indre
By, hvorfor Teknik- og Miljøforvaltningen ønsker lokaludvalgets holdning til disse.

Fra ansøgningen til forvaltningen om placeringen af statuen

”Med udgangspunkt i vores hovedstad og traditionen med at opstille portrætter af markante danskere
i det offentlige rum, vil det være naturligt at en af vores mest berømmede forfattere Karen Blixen, får
en statue i København, så også hun kan symbolisere vores kunnen og vores værdier.

En siddende skulptur af Karen Blixen kunne være den første af måske flere skulpturportrætter af
fremtrædende danske kulturpersonligheder, mandlige og kvindelige forfattere, arkitekter, designere
mm. Kunsten som på hvert deres felt og tilsammen, kan minde os om vores eftertragtelsesværdige
talenter, der har stor betydning for danskere både nationalt og internationalt.”

(...)

"Ideelt set kunne hun siddende et sted ved eller foran Den Sorte Diamant (som Oehlenschläger &
Holberg sidder foran Det Kgl. Teater) eller i det Kgl. Biblioteks haver over for Søren Kierkegaard,
mellem Den Sorte Diamant og Bryghuset, omkring hvor Istedløven stod eller ved Dansk Arkitektur
Center’s nye hovedkvarter Bloks. Sankt Annæ Plads og i Kongens Have kunne også være smukke
og relevante placeringer."

Se ansøgning, fotos af statuen samt kort over placeringsforslag i bilagene.
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Billedkunstudvalgets udtalelse

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt Billedkunstudvalget om at forholde sig til forslaget.
Billedkunstudvalget udtalte den 5. september 2018:

"Billedkunstudvalget fandt, at det er et sympatisk og på mange måder relevant initiativ med en
kunstnerisk markering af Karen Blixen i København. Udvalget fandt dog – på baggrund af det
fremlagte - at formsproget ikke afspejler et nutidigt udtryk, ligesom det ikke tilstrækkeligt markant
afspejler Karen Blixens særlige person og værk. På trods af disse indvendinger er udvalget positivt
indstillet overfor projektet, der sikkert vil glæde mange."

Løsning

Sekretariatet bad den 5. september 2018 lokaludvalgets medlemmer og suppleanter om
bemærkninger til forslaget.

Fra lokaludvalgsmedlem Dorthe Lindberg:
"Umiddelbart vurderet og “googlet” så kan jeg ikke se at Karen Blixens tilknytning til København er
stor - måske min fejl. Jeg kan ikke lige se en umiddelbar begrundelse for placering af en statue af
hende på Skt. Annæ Plads. En placering omkring Biblioteket/Den sorte Diamant synes derimod mere
oplagt og det nævnes jo også i oplægget. I øvrigt synes jeg at statuen ud fra modellen at dømme ser
fin ud.

Fra lokaludvalgssuppleant Birgitte Amdisen:
"Jeg synes at Karen Blixen skulpturen skal placeres i nærheden af Det kgl Bibliotek, dog ikke i
Bibliotekshaven, der helst skal friholdes for alt for megen “turisthalløj”. 

 

Forslag til høringssvar

Indre By Lokaludvalg er blevet bedt om et høringssvar angående et forslag om at placere en statue
af Karen Blixen i Indre By.

Lokaludvalget drøfter for tiden hvilke principper for placering af statuer i Indre Bys byrum, det skal
have. Blandt principperne er:

• Indre By har mange permanente kunstværker. I en situation, hvor der både er kamp om
pladsen og om folks opmærksomhed i Indre Bys byrum, er der ikke plads til flere permanente
kunstværker.   

• I Indre By er der plads til alle former for midlertidig kunst med kvalitet: Monumenter, biokunst,
lysinstallationer, lydbilleder, musik osv.

• Kunst i Indre Bys byrum skal involvere til samtale og eftertanke.
• Kunst og design skal være en tydeligere del af udtrykket i det offentlige rum og integreres i

byudvikling og design af byrumsinventar; dette med respekt for byrumsinventarets funktion.
• I Indre By ser vi gerne små buster, monteret på husmurene, af folk med tilknytning til steder (f.x.

Constance Mozart, Lenin, Søren Kierkegaard, Herman Bang, Nina Bang, Georg Brandes etc).
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• Det er altafgørende, at de lokale beboere og erhverv samt lokaludvalget inddrages, når der er
ønske om at placere kunst i Indre Bys byrum.

Vi forventer at sende principperne i høring hos relevante parter samt hos borgerne medio september,
så vi kan vedtage dem endeligt i vores møde den 8. november 2018.

 

Med udgangspunkt i ovenstående udkast til principper, mener lokaludvalget,

• at man er velkommen til at opstille en statue af Karen Blixen i Indre By, hvis der er tale om en
midlertidig opstilling.

• at det er fint, at statuen kan bruges som bænk.
• at der i Indre By godt må være små statuer eller buster af kunstnere mv., der har tilknytning til

vores bydel, men det har Karen Blixen vist ikke.

Konklusionen er, at lokaludvalget ikke umiddelbart ser en grund til, at skal være en statue af Karen
Blixen i Indre By, medmindre det er midlertidigt. Det eneste sted, hvor det giver mening med en
permanent placering, er ved Den Sorte Diamant, hvor statuen kan understrege, at området rummer
Det Kongelige Bibliotek.

Lokaludvalget gennemfører gerne borgerdialog om denne placering, hvis det ønskes.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

 

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at bemærkningen om, at statuen
skal have en midlertidig opstilling, ikke tages med i høringssvaret.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at bemærkningen om, at
statuen kan bruges som bænk, ikke tages med i høringssvaret.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jep Loft om, at lokaludvalget foreslår en placering på
Bryghuspladsen mellem BLOX og Fæstningens Materielgaard.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret om placering af en Karen Blixen-statue, som fremgår af
løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Forslag om placering af Karen Blixen-statue
2. Fotos af model Karen Blixen-skulptur (ikke på papir)
3. Kort med foreslåede placeringer (ikke på papir)
4. Høringssvar fra Billedkunstudvalget (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Ny placering til Danmarksmonumentet / Guldbryllupsmonumentet (2018-0213214)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen at placere
Danmarksmonumentet / Guldbryllupsmonumentet foran Tøjhusmuseet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg foreslår Teknik- og Miljøforvaltningen at placere Danmarksmonumentet
/ Guldbryllupsmonumentet foran Tøjhusmuseet, jf. afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Anton Skovle:

"Siden 1930 har Mor Danmark/Guldbryllupsmonumentet været forvist til Küchlers bastion i Østre
Anlæg. Dette helstøbte og kunstnerisk gennemarbejdede udtryk for nationalromantik, som var
stilarten da brokvarterene blev til, må omsider fortjene fremdragelse af glemslen. Udenlands er
denne epoke forlængst taget til nåde efter funktionalismens nådesløse forkastelse af den.
Eksempelvis i München med den store kvindeskulptur Bavaria.

I Danmark opstod guldaldermalerne som reaktion på tab af Norge og statsbankerot. Nationalromantik
blev til efter tabet af Sønderjylland, Holsten og Lauenburg. Mor Danmark figuren betoner med
overflødighedshorn og løver i skjold småstatens ret til eksistens og velstand - hvad udad tabes skal
indad vindes - og ved relieffer det nu demokratiske kongedømmes sans for at skabe internationale
kontakter via ægteskab. 

Siden Istedløvens overførsel til Flensborg kirkegård - efter 70 år  foran Tøjhus og Kgl Bibliotek - er
havnefronten tilføjet voldsomme moderne bygninger. Pladsen hvor løven stod ville meningsfuldt
styrkes ved anbringelse af Guldbryllupsmonumentet her. Det ville med sin størrelse og stil give
pladsen karakter og betone det historiske, ligesom det ville bremse de bronzetyverier monumentet
allerede har været udsat for, samt vise turisten at der var en tid før modernisme og
minimalist-design!" 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. august 2018, hvor den blev udsat.

Løsning

Beskrivelse af monumentet fra Facebook:
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"Gemt væk i en lille lund i Østre Anlæg i København – ud mod S-togsbanen, står
Danmarksmonumentet. Det er et stort skrummel af et mindesmærke lavet i anledning af Christian IX
og dronning Louises guldbryllup den 26. maj 1892.

Der blev lavet en folkeindsamling og monumentet var færdigt i 1897. Det blev fra starten opstillet
foran det nye museum, Statens Museum for Kunst, der var blevet indviet i 1896.

Monumentet var skabt af billedhuggeren Louis Hasselriis (1844-1912). Fra starten var monumentet
gammeldags og overlæsset – og det blev aldrig populært. Kunstverdenen mente at det var en
skandale – og at det ikke var kunst. I 1919 blev det gemt væk på sin nuværende placering, hvor der
nu er opstillet borde og bænke, så man kan holde grillfester her."

 

 

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen
at flytte Danmarksmonumentet / Guldbryllupsmonumentet fra Østre Anlæg til pladsen foran
Tøjhusmuseet med den argumentation, der fremgår af medlemsforslaget ovenfor.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden foreslår Teknik- og Miljøforvaltningen at flytte Danmarksmonumentet /
Guldbryllupsmonumentet fra Østre Anlæg til pladsen foran Tøjhusmuseet med den argumentation,
der fremgår af medlemsforslaget ovenfor.

 

Beslutning
På forslag fra Gunna Starck stemte lokaludvalget ved navneopråb om, hvorvidt lokaludvalget skal
foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen at placere Danmarksmonumentet / Guldbryllupsmonumentet
foran Tøjhusmuseet, jf. afsnittet "Problemstilling".

For stemte 12 lokaludvalgsmedlemmer: 
Anton Skovle, Jens Erik Frandsen, Sally Mountfield, Lars Vedel Jørgensen, Kjeld A. Larsen, Niels
Kongshaug, Bent Lohmann, Ingolf Ibus, Lean Milo, Hans-Henrik T. Ohlsen, Jep Loft og Jens
Andersen Vexø.

Imod stemte 5 lokaludvalgsmedlemmer:
Susan Brinck, Gunna Starck, Steen Juhl Olesen, Lise Smørum og Ole Bang.
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2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme:
Jan Frederik Hansen og Hannibal C. Holt.

 

Dermed havde lokaludvalget besluttet at foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen at placere
Danmarksmonumentet / Guldbryllupsmonumentet foran Tøjhusmuseet, jf. afsnittet "Problemstilling".

 

 

Bilag
1. Danmarksmonumentet (ikke på papir)
2. Aviskommentar om Danmarksmonumentet
3. Moder Danmark - en analyse
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Høringssvar om udkastet til kommunens Ressource- og Affaldsplan 2024 (2018-0235128)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om udkast til kommunens nye Ressource- og
affaldsplan 2024.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret "Udkast til Ressource- og affaldsplan 2014",
der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 11. juni 2018 at sende udkastet "Udkast til Ressource- og
affaldsplan 2024" i høring med henblik på endelig vedtagelse i Borgerrepræsentationen ultimo
2018. Høringsfristen er den 30. september 2018.  

Med Ressource- og Affaldsplan 2024 videreudvikler Københavns Kommune, det arbejde, der er
igangsat med Ressource- og Affaldsplan 2018. Udkastet tilstræber, at københavnerne oplever
affaldssystemet som genkendeligt, tilgængeligt, samt at det er let og naturligt at kildesortere. Med
udkastet vurderer Teknik- og Miljøforvaltningen, at København er med til at igangsætte omstillingen
til den cirkulære økonomi for både borgere, virksomheder og affaldsområdet. Derigennem skal
planen bidrage til grønvækst og innovation.

Udkastet indeholder tre mål: 

• 70 % af husholdningsaffald indsamles til genanvendelse i 2024 med fokus på kvalitet i
genanvendelsen. 

• Opfylde KBH2025 Klimaplanen med fokus på, at bioaffald og plast skal ud af
affaldsforbrændingen.

• Tredoble genbruget i de kommunale bytte- og genbrugsfaciliteter, samt fokus på at øge
genbrug af byggematerialer.  

Udkastet indeholder 29 indsatser fordelt på syv temaer, der samlet set sikrer, at planen opfylder de
tre mål. Se bilag.

Hovedspørgsmål 

I processen ser Teknik- og Miljøforvaltningen følgende overordnede hovedspørgsmål, som der
ønskes kommentar til:
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For Københavnere: Hvordan kan udkastet understøtte, at affaldssortering bliver en let og
naturlig del af hverdagen? 
For virksomheder, vidensinstitutioner, interesseorganisationer mv.: Hvordan ser I, at udkastet
kan skabe værdi for jeres organisation? Vil I være interesseret i at samarbejde?

Løsning

Forslag til høringssvar

Forslaget er baseret på et oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn:

 

"Københavns Kommune har sendt Ressource- og Affaldsplan 2024 i offentlig høring frem til 30.
september 2018.

Generelt

Affaldsplanen er opbygget i 7 temaer, som giver et godt overblik over de forskellige fokusområder i
ressource- og affaldsplanen. Der er et gennemgående udtryk i planen af, at der er en indsigt i
problematikkerne omkring kildesortering, herunder for, at ikke alle har fysiske mulighed for at sortere.
Her ses der på alternative løsninger.

 

Cirkulær økonomi er i højere grad indarbejdet i planen end den tidligere plan, samtidig med et ønske
om at fordre nye løsninger, ny viden og innovation, brancheudvikling og et blik for sammenhænge og
muligheder. Det skal jf. planen ske i tæt samarbejde med de mest innovative aktører fra industrien og
landets førende vidensmiljøer.

 

1. Det anbefales, at Københavns Kommune også skeler til kommuner uden for Danmark, som har
en længere erfaring i arbejdet med ”Cradle to Cradle”, genanvendelse af ressourcer og
innovativ tænkning fra plan til praksis. Her kan skeles til byen Venlo, som ligger i det sydøstlige
Holland og er den første kommune i verden til at anvende ”Cradle to Cradle”-principperne som
økonomisk udviklingsstrategi. Der kan også skeles til Ronneby i Blekinge, Sverige, som har
erfaring med omstilling til bæredygtig økonomi, også for udviklingsorienterede virksomheder.

2. Det anbefales, at kommunen søger at understøtte udviklingen mod en bæredygtig, cirkulær
tænkning, i et samspil med både borgere og erhverv, og herved sikre lokal forankring og
ansvar.

 

Tema 1-Københavnerene sorterer mere – dialog og handling
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1. Planen beskriver rammerne for mål i % og tons. Det anbefales, at planen også indeholder et
større fokus på at mindske spild og affaldsmængderne generelt. Her kan bevidstheden om
ændrede forbrugsmønstre, nethandel, hvor vi handler, hvad vi bringer hjem af emballage, og
hvor vi gør af det, have en betydning. Allerede nu er der sket et skift i vores forbrugsmønstre,
som ses i mængderne af indsamlet pap, karton og plast fra husholdningerne. Indsatsen er
beskrevet ift. erhverv og udvikling, men forbrugeren/borgeren er ikke på samme måde
beskrevet ind i samskabelsen omkring løsninger.

2. Der omtales digitale forløb, der skal ændre affaldsvaner. Her må kommunen gerne sikre, at der
også gives en lokal, fysisk information, der hvor borgerne aflevere deres affald. Det kan have
en stor, lokal værdi.  Hjælp, dialog og vejledning til at komme i gang med at sortere kan også
have en væsentlig effekt. Det kan være her, I giver de motiverende data om, at det nytter med
sorteringen, og giver fortællingen om de sparrede affaldsmængder og
ressourcesammenhængen i større perspektiv. 

3. Forsøg med økonomiske incitamenter hilses velkommen. Indre By Lokaludvalg og Miljøpunktet
Indre By & Christianshavn deltager gerne i forsøg i Indre By; forsøg som understøtter det lokale
genbrug. Det samme tilbud gælder vores involvering i øvrige, lokale forsøg.

4. Tilpasning af beholdere ift. systematisk sortering af affald til genanvendelse er et godt tiltag. Vi
tror på, at en mindskning af beholdervolumen til restaffald, sammen med en forøgelse af
beholdere til de genanvendelige fraktioner øger borgernes fokus på behovet på bedre sortering.

 

Tema 2-bedre aflevering og bedre afhentning

1. De multifunktionelle affaldssorteringsløsninger og sorteringsløsninger i offentligt rum i Indre By,
og to forsøg på vej på Christianshavn, har været længe undervejs. Udfordringerne med
løsninger i det offentlige rum er mange og imens udskydes sortering i de mange boliger, som
ikke har plads til flere beholdere ved boligen. Processen omkring det kommende forsøg med
multifunktionel affaldssortering i det offentlige rum på Christianshavn, kan inspirere til en kortere
proces fra idé til etablering i andre dele af byen.

2. Forsøget med multifunktionelle affaldsløsninger er midlertidige i Valby, på Kultorvet og vil blive
det på Christianshavn. De bør gøres permanente samtidig med etableringen af de 50 nye
sorteringspunkter i Indre By. Sorteringsløsningerne bør placeres i tæt afstand fra de
boligejendomme, som i dag ikke kan sortere. Her bør frigadeforsøg overvejes, herunder brug af

parkeringspladser og de parkeringsfrie arealer mod sideveje/vejkryds. Det vil gavne i CO2

regnskabet.   

3. Alternativt kan der arbejdes med flere fællesskabsløsninger, hvor et område samarbejder om
sortering – hver gård har hver sin genbrugsfraktion.

4. Flere forsøg med varelevering kombineret med afhentning af rene genanvendelsesfraktioner, i
elbiler, bør overvejes (2.2). Inspiration kan hentes hos City Logistik, som har erfaringer på
området.
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Tema 3-Fler bytte og genbrugsmuligheder

1. Alternative forsøgsordninger med storskrald, nærgenbrugsstationer i Indre By og flere initiativer
med direkte genbrug hilses velkommen. Fællesordninger for flere boligforeninger/ejendomme/
områder bør overvejes.

 

Tema 4-København fremmer Cirkulær økonomi

1. Innovationsplatform Cirkular Copenhagen, samt et organisatorisk set-up med eksterne
eksperter skal indtænkes i planen om, at kommunen arbejder fra dialog til handling. Der er et
utal af muligheder, men hvis udvikling og innovation skal implementeres og skabe blivende,
cirkulære forandringer, som ringe i vandet, skal cirkulær tænkning indtænkes i en
sammenhængende plan om at involvere interessenter og sikre lokal forankring/ansvar.

2. (4.4) I kommunens arbejde med indsatser for at højne kvaliteten og værdien af plast bør man
også have et øget fokus på at understøtte udviklingen af systemer for erhvervet, som tager
affaldet ud af affaldssystemet – efter tankerne i ”Cradle to Cradle” samt ”Design Thinking”.

 

Tema 5 – Kommunen som virksomhed tager ansvar for øget genbrug og genanvendelse

1. København er en smuk by, der laves æstetisk, pæne løsninger i bybilledet med
københavnerbænke, granit, terrorsikring og pæne trækummer. Men hvor er den cirkulære
ressource indtænkt? Hvor er den innovative udviklingen af byinventar, genanvendt fra
kommunens egne bygninger? Byinventar, kan være gamle bygningsfundamenter eller lignende,
som erstatter nye materialer og spare energi.. Den energi- og materialemæssige besparelse
kan bruges til at redesigne udvalgte byrum, begrønnet, med kunst, el. noget helt tredje – hvis vi
tør tage skridtet.  København opfordres til at sammentænke udviklingen, med eksperter, med
kommunens egen indsats som kommune og med byen drift og udvikling. Vis den cirkulære
tænkning i bybilledet – fra tanker til handling, og udfordre den lineære tænkning i bydesign.

2. Københavns Kommune har en del ejendomme, som udlejes til andet erhverv, sammen med
kommunens egne institutioner. Kommunens ejendomsadministrations håndtering af affald fra
deres lejere bør indtænkes i dette tema, herunder en økonomisk motiverende model for
sortering til genanvendelse og en bedre kommunikationsmodel (5.1).

3. Indre By Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn bakker op om og medvirker til at
understøtte projekter med børn og unges læring om affald og ressourcer, herunder den
cirkulære tænkning og design. Med et ændret mindsæt – fra affald til ressource, kan vi med de
nye generationer ændre vores planer om at tænke cirkulært og sammen med skolebørn og
unge tage initiativer til handling (5.2).
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Tema 6-Øget genanvendelse af erhvervsaffald & Tema 07-Nye tekniske løsninger til
affaldsbehandling

1. Mere end halvdelen af affaldet i København produceres af erhverv. Indre By Lokaludvalg hilser
indsatsen om en task force med eksperter på erhvervsaffald og håndtering af det velkommen. 

2. Samtænkning mellem varelevering og afhentning af rene affaldsfraktioner bør ligeledes
fremmes. Her må også godt indtænkes levering og afhentning med elbiler, ift. mindre støj og
luftforurening i byen.

 

Forslag til nyt tema: Håndtering af affald på offentligt tilgængelige arealer

Indre By Lokaludvalg foreslår, at planen indeholder målsætninger for, hvor stor en andel af affaldet
på offentligt tilgængelige arealer, der indsamles og håndteres, og at der sættes tal på, hvad der
investeres i dette.

Med offentligt tilgængelige arealer mener vi arealer, som offentligheden har adgang til, uanset om der
er tale om kommunale, statslige eller private arealer. Som eksempler vil vi fremhæve Kongens Have
og Havnepromenaden, der hhv. er ejet af staten og af private grundejere. Vi forstår, at kommunen
ikke vil blande sig i, hvordan affald på sådanne arealer håndteres, men det bør kommunen, da
arealerne er en del af byens udtryk.  For så vidt angår kommunens egne arealer bør planen
indeholde målsætninger om renholdelsesfrekvens samt om antallet af affaldsspande, deres størrelse
og deres placering som grundlag for en overordnet målsætning om, hvor stor en andel af affaldet på
kommunens egne arealer, der indsamles og håndteres. Planen kan også indeholde målsætninger for
kampagner mod henkastning af affald.

Afrunding

En del af indsatserne i ressource- og affaldsplan 2024 kan først iværksættes efter en politisk
drøftelse og bevilling. Ingen kan spå om de økonomiske udfordringer, men vi kan godt sige, at vi har
brug for vores ressourcer og en ændring af vores møde at tænke om affaldet. Vi opfordrer derfor til at
undgå lange, politiske processer omkring initiativerne i planen – vi har travlt. Allerede i 2025 kommer

det næste mål – for CO2.

Der er planlagt mange analyser og forsøg i planperioden – husk tiden til at få de blivende løsninger
implementeret. Vi har travlt og brug for muligheder for handling – nu og inden 2025.

Indre By Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn uddyber gerne ovenstående og
deltager også gerne i et senere udviklingsarbejde sammen med og for at understøtte lokale borgere
og erhverv.

 

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand"

 

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen.

 

Beslutning
Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:
 
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget foreslår, at
Københavns Kommune etablerer affaldssortering i det offentlige rum i Indre By, som kan vises frem i
forbindelse med borgmestertopmødet C40 Mayors Summit i København i 2019.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget spørger om, hvordan
miljøbelastningen ved affaldshåndtering indgår i Ressource- og Affaldsplan 2024, idet lokaludvalget
vurderer, at affaldshåndteringen i Indre By kan blive mindre miljøbelastende end i dag.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Niels Kongshaug om, at lokaludvalget foreslår Teknik-
og Miljøforvaltningen at se på, hvordan sortering af erhvervsaffald fungerer i Tyskland.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lean Milo om, at lokaludvalget foreslår Teknik- og
Miljøforvaltningen at se på hvilke økonomiske incitamenter, man benytter i Frederiksberg
Kommune for at få erhvervslivet til at sortere erhvervsaffald.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget foreslår Teknik- og
Miljøforvaltningen, at der skal være et krav om, at byggeaffald fra kommunens egne
byggeprojekter sorteres.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret om "Udkast til Ressource- og affaldsplan 2014", der fremgår
af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han bemyndiges til at orientere
overborgmesteren om lokaludvalgets forslag om, at Københavns Kommune etablerer affaldssortering
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i det offentlige rum i Indre By, som kan vises frem i forbindelse med borgmestertopmødet C40
Mayors Summit i København i 2019.

Bilag
1. Udkast - Ressource- og affaldsplan 2024
2. Kortlægningsrapport (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Kommunens klimaplan og Indre By (2018-0239331)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte status på kommunens klimaplan og hvad det betyder for Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter status på kommunens klimaplan og hvad det betyder for Indre
By.

Problemstilling

I mødet den 16. august 2018 bad Kjeld A. Larsen om at få muligheden for at opnå målsætningerne i
kommunens klimaplan på lokaludvalgets dagsorden.

Baggrunden for ønsket var et svar om vejtrafikkens CO2-udledning, som han havde modtaget fra
Teknik- og Miljøforvaltningen den 14. august 2018, samt et svar fra forvaltningen om status på
kommunens trafikmålsætning, som lokaludvalget modtog den 6. august 2018.

Se svarene i bilaget.

Kommunens klimaplan ses her: https://www.kk.dk/artikel/co2-neutral-hovedstad

Det fremgår, at København skal være CO2-neutral i 2025 og at der på er opsat en række mål og
initiativer med hensyn til byens energiforbrug, energiproduktion og mobilitet samt med hensyn til
kommunens eget virke.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter status på kommunens klimaplan og hvad det betyder for
Indre By. Drøftelsen tager udgangspunkt i svarene fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede status på kommunens klimaplan og hvad det betyder for Indre By. I
drøftelsen var der følgende bemærkninger:

• Roadpricing eller en trængselsring samt en reduktion af parkeringspladser vil kunne
afhjælpe problemet med forurening fra trafikken.

• I Hangzhou i Kina styres bilmængden ved forbud mod at benytte sin bil på bestemte dage
i ugen. Det sker via endetallet på nummerpladen på ens bil.

• Roskilde Kommune stiller krav om, at leverancer til rådhuset skal ske med Citylogistik, der
benytter el-biler.

• Transittrafikken via en kommende Fehmarn-forbindelse vil givet øget trafik på
Amagermotorvejen og dermed mere forurening i København.

• CO2-effekten af de forskellige tiltag, som indgår i aftalen om kommunens budget, bør
vurderes

• Vi må afvente Folketingets klimaudspil.
• El-biler vil kunne fungere som lager for el, så man større stabilitet i el-forsyningen fra

vedvarende energi.. 
• I Freiburg har man en politik, der fremmer brug af delebiler. Der skal en lokal indsats til.
• Vi kan ikke se bort fra, at bilejerskabet i Indre By og udpendlingen vokser. Det stiller krav

til den kollektive trafik.
• Indre By bør være omfattet af miljøgrænser og forbud mod kørsel med dieselbiler.
• København bør have en betalingsring, som man har i Oslo.
• Et forbud mod brug af brændeovne vil gavne luftkvaliteten.
• For at afhjælpe problemet med udpendling, kan man tage initiaitv til at få industrien tilbage

til byen. Industrien forurener stort set ikke.

2. På forslag fra Kjeld A. Larsen besluttede lokaludvalget at bede Byudviklingsgruppen se på de
foreslåede initiativer i "KBH 2025 - Klimaplanen Roadmap 2017 - 2020":
https://kk.sites.itera.dk/apps/kk_pub2/index.asp?mode=detalje&id=1585.

 

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningen om status på trafikmålsætning
2. Vejtrafikkens CO2-udledning - svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen
3. Klimaplan 2025 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Høringssvar om integrationspolitik (2018-0234341)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om Københavns Kommunes Integrationspolitik
2019 - 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret om Københavns
Kommunes Integrationspolitik 2019 - 2022, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen har udarbejdet et udkast til Københavns Kommunes
nye Integrationspolitik for 2019-2022 med overskriften ”Lad os investere i integration”. Udkastet til
den nye integrationspolitik er bl.a. blevet til på baggrund af inputs fra de tre dialogmøder afholdt på
Nørrebro, Tingbjerg og Amager. Se bilaget.

Det fremgår af udkastet, at man med integrationspolitikken vil sætte retningen for København de
næste fire år: København skal være en by, hvor alle københavnere uanset oprindelse udlever deres
fulde potentiale og bidrager til fællesskabet.

På tværs af forvaltningerne i Københavns Kommune er man enige om at arbejde med følgende fem
pejlemærker de næste fire år:

1. Flere københavnere med minoritetsbaggrund skal i job
2. Flere københavnere med minoritetsbaggrund skal klare sig godt i folkeskolen og blive bedre

rustet til at gennemføre en ungdomsuddannelse
3. Flere københavnere med minoritetsbaggrund skal deltage aktivt i kultur- og foreningslivet og

være inkluderet i det omkringliggende samfund
4. Flere københavnere med minoritetsbaggrund skal opleve en bedre sundhedstilstand og en

forbedret livskvalitet
5. Flere københavnere med forskellig baggrund skal bo side om side, og færre københavnere

med minoritetsbaggrund skal udøve kriminalitet.

Integrationspolitikken er i offentlig høring indtil den 19. september 2018 på bliv hørt-portalen.

Løsning

Formanden foreslår følgende høringssvar:
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"Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen har den 14. august 2018 bedt lokaludvalgene om at
udtale sig om udkast til Københavns Kommunes nye Integrationspolitik for 2019-2022 med
overskriften ”Lad os investere i integration”, der er i offentlig høring på bliv hørt-portalen.

 
Indre By er ikke den bydel, man tænker på, når man tænker integrationspolitik i København. Men ca.
21% af borgerne i Indre By er af anden etnisk herkomst end dansk, dvs.  9.132 personer ud af Indre
Bys 42.342 indbyggere. 2.607 personer er enten indvandret fra eller er efterkommer af en indvandrer
fra et ikke-vestligt land. Gruppen af indbyggere i Indre By fra et ikke-vestligt land udgør således ca.
6% af bydelens befolkning. Og det er vel den gruppe, at integrationspolitikken i første række retter sig
imod.  Men vi mener, at integrationspolitikken skal have et bredere sigte.

Vellykket integration kommer fra motiverede personer, som er involveret i arbejdsmarkedet, går i
skole eller deltager i foreningslivet eller lignende fællesskaber. Det er vigtigt, at behovet defineres og
at løsningerne understøttes af kommunen, og  at det bakkes op af og bruges af de, som er
målgruppen. Behovene ændrer sig over tid, hvorfor løsningerne også må ændre sig.  Desuden er der
formentlig behov for forskellige løsninger rundt om i kommunen. Vi skal både undgå tidsbestemte
projekter og projekter, som ikke passer til lokalområdet. Derfor vil Indre By Lokaludvalg slå et slag
for, at der er kommunale fritidstilbud til beboerne i Indre By, som matcher bydelens
befolkningssammensætning, altså både de ca. 79% etniske danskere, de ca. 15% fra vestlige lande
og de ca. 6% fra ikke-vestlige lande. Flere kommunale fritidstilbud i indre By kunne give større
mulighed for at danne lokale fællesskaber på tværs af ophav.

Vi formoder, at mange af de af anden etnisk herkomst end dansk, der bor i Indre By, er
ressourcestærke og ikke nødvendigvis kræver hjælp. Men uanset ophav og ressourcer har folk
behov for fritidstilbud og for at indgå i fællesskaber, også selv om de kun bor i byen en kortere
årrække. Integrationspolitikken bør derfor således inddrage det forhold, at vi har udlændinge i Indre
By, som er inviteret hertil af virksomheder og bor her, fordi de har specialviden. Integrationspolitikken
skal sikre dem og deres familie et godt, balanceret bymiljø med - som nævnt - mulighed for at indgå i
lokale fælleskaber.

Vi har ikke tal på, hvor mange personer fra ikke-vestlige lande, der arbejder i Indre By, men tallet er
formentlig forholdsvist højt, eftersom servicebranchen er stor pga. af de mange kontorer og
restaurationer i bydelen. 

Vi har ikke tal på, hvor mange personer fra ikke-vestlige lande, der arbejder i Indre By, men tallet er
formentlig forholdsvist højt, eftersom servicebranchen er stor pga. af de mange kontorer og
restaurationer i bydelen. Det kunne være fint med tilbud i Indre By til de fra denne gruppe, der
arbejder i vores bydel, til at komme videre i arbejdslivet.

Afslutningsvis vil vi godt påpege, at den bedste integration er den, der sker gnidningsløst i
hverdagen; om det er i skolen, på arbejdspladsen eller ens boligområde. Derfor er tiltag, hvor
Københavns Kommune samarbejder med frivillige organisationer om at hjælpe flygtninge og
indvandrere ind i netværk, eksempelvis via "Netværksfamilier", værd at fremhæve. Og de foreninger
(f.eks. spejder eller sport), som ved hjælp af et fællesskab omkring en fælles interesse bidrager til
integration, uden at det er en del af deres primære opgaver, skal værdsættes. 

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand

(Kilde vedr. befolkningstal: Københavns Kommunes statistikbank)."

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet høringssvaret, sender sekretariatet det til Beskæftigelses- og
Integrationsforvaltningen.

Beslutning
Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalget spørger om,
hvorvidt der er afsat penge til den foreslåede integrationspolitik.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Andersen Vexø om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at niveauet i den foreslåede integrationspolitik er for lavt, 
- da den er for klichépræget
- da der ingen tidshorisont er på de foreslåede pejlemærker
- da man ikke har beskrevet hvilke indsatser, der virker
- da man ikke har beskrevet, hvad der kan gøres bedre,
hvorfor forvaltningen opfordres til at fremlægge et nyt forslag til integrationspolitik.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at det kan tilslutte sig de foreslåede pejlemærker.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Susan Brinck om, at lokaludvalget giver eksempler på
klicheer i den foreslåede integrationspolitik.

 
 
Lokaludvalget godkendte høringssvaret om Københavns Kommunes Integrationspolitik 2019 - 2022,
der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag, idet formanden blev bemyndiget til
at sammenfatte høringssvaret.

Bilag
1. Høringsbrev til udkast til ny Integrationspolitik 2019-22 (ikke på papir)
2. Udkast til ny Integrationspolitik 2019-22
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Høringssvar om placering af de nye centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold
(2018-0238004)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om "Placering af de nye centre i regi af strategien
for midlertidige døgnophold".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter placering af centre i regi af strategien for midlertidige
døgnophold

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende et høringssvar til Sundheds- og
Omsorgsforvaltningen om placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold,
baseret på de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til sagen.

Problemstilling

Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har den 20. august sendt placeringen af de nye centre for
midlertidige døgnophold i høring med svarfrist den 1. oktober 2018, idet svarfristen oprindeligt var
den 7. september 2018.

Den 16. august 2018 godkendte Sundheds- og Omsorgsudvalget en ny strategi for midlertidige
døgnophold, der fremover skal organiseres i planområderne Byen og Syd. Strategien – herunder det
faglige og organisatoriske indhold – havde forinden været i høring ved de faglige organisationer i
SUF MED og Københavns Ældreråd, og udvalget fik forelagt alle høringssvar til strategien.

I forlængelse heraf godkendte udvalget samtidig, at den geografiske placering af midlertidige
døgnophold på to centre fordelt på tre adresser og lukningen af to rehabiliteringscentre, som er en
konsekvens heraf, sendes i høring.

Baggrunden for strategien er, at Sundheds- og Omsorgsforvaltningen er udfordret i at understøtte
tilstrækkelig hurtig hjemtagning fra hospitalet, forebygge hospitalsindlæggelser og sikre borgerne
effektive og intensive behandlings- og rehabiliteringsforløb med udgangspunkt i deres individuelle
behov.

Strategien er baseret på fire principper for den fremtidige organisering:

1. Borgeren skal så vidt muligt være i eget hjem
2. Indsatser skal være tilpasset fleksibelt efter borgerens behov    
3. Let adgang til lægehjælp    
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4. Trygge og sammenhængende overgange for borgeren

Strategien skal sikre, at kommunens indsats tilrettelægges, så den i højere grad imødekommer
borgernes individuelle behov, og at indsatsen på de midlertidige døgnophold målrettes de borgere,
som har mest brug for den specialiserede sygepleje, der tilbydes.

Forslaget til placering af de midlertidige døgnophold er baseret på, at de nye centre placeres i
eksisterende kommunale bygninger og en vurdering af, hvor det kommende kapacitetsbehov til
midlertidige døgnophold bedst vil være dækket.

Høringen angår kun forslaget til placeringen af de to nye centre for midlertidige døgnophold og
lukningen af Rehabiliteringscenter Amager og Rehabiliteringscenter Indre By/Østerbro, dvs.

• at centret i planområde Byen samles på det nuværende 'Hjerneskade- og
Rehabiliteringscentret' i Bystævneparken i Brønshøj med akut sygepleje og rehabilitering

• at centret i planområde Syd samles på det nuværende Rehabiliteringscenter VKV i
Valby (Vigerslevhus) med akut sygepleje, rehabilitering og palliation

• at rehabilitering af borgere med erhvervet hjerneskade flyttes til det, der i dag er
Rehabiliteringscenter BIN i København NV   

• at Rehabiliteringscenter IBØ (Hellerup) og Rehabiliteringscenter Amager lukkes som
rehabiliteringscentre.

• Rehabiliteringscenter Amagers rehabiliteringspladser er placeret på plejecenter Hørgården. Der
er tale om nyrenoverede et-rumsboliger, hvorfor de efter lukningen i 2020 med fordel kan
bruges til et-rums plejeboliger.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter sagen og bemyndiger formanden til at sende et
høringssvar på baggrund af de bemærkninger, lokaludvalget måtte have til sagen. Høringssvaret bør
indeholde en bemærkning om, at udgangspunktet må være, at en borgers midlertidige døgnophold er
så tæt på egen bolig som muligt. 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender Sundheds- og Omsorgsforvaltningen et høringssvar på baggrund af de
bemærkninger, lokaludvalget måtte have til sagen i lokaludvalgets møde den 13. september 2018.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold. I
drøftelsen var der følgende bemærkninger:

• Det virker rigtigt og sammenhængende. Lokaludvalget bør kunne anbefale det.
• De, der bor på Amager, får længere til centrene. De koncentreres i den nordvestlige del af

kommunen.
• Det er svært at vurdere, om forholdene for borgerne bliver dårligere.
• Borgere i Indre By får længere til centrene.
• Lokaludvalget bør gøre opmærksom på, at høringsperioden er for kort til at lokaludvalget

kan behandle et så komplekst emne.
• Lokaludvalget bør svare, at man skal huske, at døgnophold tæt på eget hjem er vigtigt.

 
 

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Sundheds- og
Omsorgsforvaltningen om placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold,
baseret på de bemærkninger, som lokaludvalget havde til sagen.

Bilag
Følgebrev til høring af placering af de nye centre i regi af strategien for midlertidige
døgnophold_DOCX
Bilag 1 Høringssvar
Bilag 2 Oversigt over høringssvar
Bilag 3 Strategi for midlertidige døgnophold
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  Høringssvar om lokalplanforslaget "Ørkenfortet" (2018-0213218)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om lokalplanforslaget "Ørkenfortet".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret om lokalplanforslaget "Ørkenfortet", der
fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har den 2. august 2018 offentliggjort "Tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183
B&W-området ved Christianskirken 'Ørkenfortet' med kommuneplantillæg - lokalplanforslag" på bliv
hørt-portalen. Der er mulighed for at komme med bemærkninger til forslaget frem til den 27.
september 2018.

Ørkenfortet på adressen Strandgade 7 på Christianshavn skal bygges om til et hotel. I mange år har
bygningen været anvendt til bankvirksomhed, men ATP Ejendomme, der ejer bygningen, har
anmodet om et nyt plangrundlag, der muliggør et hotel.

Transformationen omfatter, ud over indre ombygninger, to nye hovedelementer - hhv. om- og
udbygning af basen/stueetagen samt en ny tagetage. Basens bastante udtryk erstattes af et åbent og
transparent udtryk med flere udadvendte funktioner. Hotellets hovedindgang sker fra Strandgade og
på hjørnet af Torvegade og Strandgade etableres adgang til butik. Øverst etableres en ny tagetage
med hotelværelser. Basens nye åbenhed give et mere imødekommende udtryk langs fortov og
cykelsti. Den nye transparente base vil i facadeflugt og højde have reference til de ældre og lavere
huse i Torvegade.

Ved tilføjelsen af en ny tagetage vil bygningen få et lidt slankere gavlmotiv. Tagetagen får en lidt
større etagehøjde end de underliggende etager.

Den eksisterende mur mod Torvegade erstattes af en ny tung stueetage, hvor dybtliggende vindues-
og dørpartier er med til at understrege tyngden. Motivet med en tung stuetage gentages mod
Strandgade og havnen, og skaber herved en sammenhængende stuetage. Stueetagen mod
Torvegade indrettes skal så vidt muligt indrettes med publikumsorienterede funktioner, som fx butik
og café. På grund af Torvegades let skrånende forløb op mod Knippelsbro, vil den sidste del af
facaden ikke kunne bruges til publikumsorienterede funktioner, men der etableres i stedet kik fra
gadeniveau til det, der vil fremstå som kælder, til andre aktive lokaler, som fx hotellets køkken,
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fitnesslokale m.v. Mod havnen vil der være krav om publikumsorienterede funktioner, og der tænkes
indrettet en café/restaurant.

En ny trappeforbindelse ved Knippelsbro, mellem promenade og Torvegade, vil forbedre
forbindelserne for gående. Restaurant, café og bar mod promenaden vil være offentlig tilgængelige,
og der kan etableres et området for udeservering ved basens sydvestlige hjørne umiddelbart over for
havnebussens stoppested.

Taget indrettes som friarealer til bebyggelsen og begrønnes, og der tilføjes flere træer i Strandgade.

Parkeringsdækningen fastsættes, efter en konkret vurdering, til 1 plads pr. 200 m2 serviceerhverv i
området. For detailhandel er normen 1 plads pr. 100 m2.

Den eksisterende bygning har i dag en bebyggelesprocent på 388 % og en højde på 29 meter.
Kommuneplanrammen foreslås ændret til serviceerhverv med en maksimal bebyggelsesprocent på
470 og en maksimal bygningshøjde på 33 m (S3*).

 

Indretning af Ørkenfortet til hotel er ikke i overensstemmelse med den gældende lokalplan nr. 183
B&W-området ved Christianskirken, idet anvendelsen ikke muliggør et hotel og større byggearbejder
forudsætter et tillæg med tilhørende tillæg til Kommuneplan 2015 til lokalplanen.

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. august 2018, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår dette høringssvar:

"Indre By Lokaludvalg har følgende bemærkninger til lokalplanforslaget Ørkenfortet:

• Lokalplanforslaget forholder sig ikke til bygningens udseende set fra havneløbet og fra
Christians Brygge. Det bør det gøre.

• Den gældende planlægning skal respekteres. Dvs. at den nuværende bebyggelsesprocent,  det
nuværende etageantal og den nuværende max. højde på 29 m skal fastholdes. Max.-højden er
inkl. teknisk udstyr på taget.

• Havnepromenaden foran Ørkenfortet bør begrønnes med træer.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen.

Christianshavns Lokaludvalg er vært for et borgermøde om forslaget den 19. august 2018 kl. 14.00 i
"Institut for Samtidskunst - Overgaden" på adressen Overgaden neden Vandet 17. Her vil Teknik- og
Miljøforvaltningen og Henning Larsen Arkitekter præsentere lokalplanforslaget og byggeprojektet.

 

Bilag

Program for Christianshavns Lokaludvalgs debatter den 19. august 2018 om Christianshavn,
heriblandt om lokalplanforslaget "Ørkenfortet":

http://www.c400.dk/program

 

Beslutning

Ændringsforslag til høringssvaret:

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jep Loft om, at lokaludvalget bemærker, at
Udenrigsministeriet og Ørkenfortet skal ses som en port, hvorfor bygningerne bør være lige høje.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at lokaludvalget spørger om, hvor
stor en hotelkapacitet Københavns Kommune skal have.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget spørger om, hvor
taxaer og busser til hotellet skal holde.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget gør opmærksom på,
at erfaringen fra Sankt Petri Hotel i Krystalgade er, at gæsterne til hotellet ikke ankommer med tog
eller metro, hvilket man bør tage ved lære af.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget bemærker, at det er
lokaludvalgets vurdering, at der ikke er behov for flere hoteller i de indre bydele, og spørger om,
hvorfor man vil tillade hotel i Ørkenfortet.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lean Milo om, at lokaludvalget skal udtrykke bekymring
for, at hotellets udendørsservering på havnepromenaden med tiden vil blive udvidet og dermed
hindre cykling på promenaden.

 

Side 48



Lokaludvalget godkendte høringssvaret om lokalplanforslaget "Ørkenfortet", der fremgår af
løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
Lokalplanforslag Ørkenfortet
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  Borgerdialog om ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018'
(2018-0239399)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte borgerdialog vedr. ’Verdensby med ansvar - Forslag til
kommuneplanstrategi 2018’.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgerdialog om
Indre By-problemstillinger i ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018’ i
sammen med sekretariatet

2. at Indre By Lokaludvalg giver Økonomiforvaltningen tilsagn om, at den kan anvende Indre
By Borgerpanel til en undersøgelse om københavnernes holdninger til byen.

3. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formandskabet til at godkende Økonomiforvaltningens
spørgsmål til Indre By Borgerpanel.

Problemstilling

I forbindelse med den offentlige høring om ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi
2018’ vil Økonomiforvaltningen stå for borgerdialog ude i byen samt på sociale medier.

Derudover har forvaltningen overvejelser om at gennemføre en undersøgelse i september 2018 om
københavnernes holdninger til byen via forvaltningens borgerpanel og, hvis muligt, via
lokaludvalgenes borgerpaneler.

Det nye Indre By Borgerpanel forventes at være oprettet senere i september 2018.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget har borgerdialog om Indre By-problemstillinger i ’Verdensby
med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018’ og at lokaludvalget udpeger tovholdere til at
forestå borgerdialogen. Det vil være op til tovholderne at beslutte, hvordan borgerdialogen skal
foregå.

Derudover foreslå formanden, at lokaludvalget giver Økonomiforvaltningen tilsagn om, at den kan
anvende Indre By Borgerpanel til en undersøelse om køenhavnernes holdninger til byen
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samt at lokaludvalgets formandskab bliver bemyndiget til at godkende spørgsmåene til
borgerpanelet.

Indre By Borgerpanel

Lokaludvalget oprettede i august 2016 et borgerpanel, som siden da er blevet brugt af lokaludvalget
til undersøgelse af holdninger til sager og temaer i Indre By. Borgerpanel har ca. 5.500 medlemmer.

Lokaludvalget har besluttet, at borgerpanelet skal fornyes. Arbejdet med den opgave er sat i gang.
Medio september vil alle borgere i Indre By Lokaludvalgs område med en e-boks blive opfordret til at
melde sig ind i borgerpanelet. Sekretariatet forventer, at det nye borgerpanel er klar til brug senere i
september.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 30.000 kr. til borgerdialog om forslaget om
kommuneplanstrategi.

Videre proces

Det forventes, at ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018’ kommer i offentlig
høring ultimo september 2018.

Tovholderne planlægger og gennemfører lokaludvalgets borgerdialog om forslaget til
kommuneplanstrategi sammen med sekretariatet.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Kjeld A. Larsen og Jep Loft til at planlægge og
gennemføre borgerdialog om Indre By-problemstillinger i ’Verdensby med ansvar - Forslag til
kommuneplanstrategi 2018’ sammen med sekretariatet

2. Lokaludvalget besluttede at give Økonomiforvaltningen tilsagn om, at den kan anvende Indre
By Borgerpanel til en undersøgelse om københavnernes holdninger til byen.

3. Lokaludvalget bemyndigede formandskabet til at godkende Økonomiforvaltningens spørgsmål
til Indre By Borgerpanel.

.
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  Borgerdialog om Adelgade og Kronprinsessegade (2018-0239205)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte borgerdialog om et forslag om at ensrette Adelgade samt
om erfaringerne med vendingen af ensretningen i Kronprinsessegade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg har borgerdialog om et forslag om at ensrette Adelgade, der ses i
afsnittet problemstilling, samt om erfaringerne med vendingen af
ensretningen i Kronprinsessegade. Borgerdialogen foreslås at ske med lokaludvalgets
debatvogn den 25. september 2018 kl. 15.30-17.30 på hjørnet af Adelgade og Dronningens
Tværgade.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgerdialogen.
3. at Indre By Lokaludvalg tager stilling til resultaterne af borgerdialogen i sit møde den 11.

oktober 2018.
4. at Indre By Lokaludvalg afsætter 12.000 kr. til borgerdialogen.

Problemstilling

En borger skrev den 22. august 2018 til lokaludvalget:

"Jeg har sendt en henvendelse til Trafik- og Miljøforvaltningen med en forslag om ensretning af
Adelgade med henblik på trafiksanering og øget trafiksikkerhed. Jeg vil bede Indre By Lokaludvalg
støtte forslaget:

"Det er et stort fremskridt for trafiksaneringen, at Trafik -og Miljøforvaltningen har vendt ensretningen
i Kronprinsessegade. Tak for det. Jeg vil anbefale, at kommunen følger op med en trafiksanering i
Adelgade (1304) for at øge trafiksikkerheden og reducere gennemkørende trafik.

I øjeblikket kan man svinge til højre ad Adelgade, når man kommer ad Sølvgade fra Georg Brandes
Plads. Der er meget dårlige udsigtsforhold for bibister i forhold til cyklister og dermed fare for
højresvingsulykker. Denne fare er yderligere forøget efter at to-dækkerrundtursbusserne er begyndt
at betjene hotel Generator i Adelgade med mange busser om dagen. I den anden ende af Adelgade
ved Gothersgade er der ofte konfliktende trafik, fordi man kan køre i begge retninger.

Forslag:
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1. Adelgade mellem Sølvgade og Dr. Tværgade ensrettes for biler med retning mod Sølvgade,
således at der er indkørsel forbudt fra Sølvgade og biler ikke kan svinge til højre på hjørnet Sølvgade
/Adelgade

2. Adelgade mellem Dr. Tværgade og Gothersgade ensrettes for biler i retning mod Gothersgade,
således at der er indkørsel forbudt fra Gothersgade og således at biler ikke kan svinge til højre på
hjørnet Gothersgade/Adelgade. Ved ensretning denne vej vil turistbusserne og rundtursbusserne
stadig kunne højreparkere ud for Generator og busserne til Børnehaven i Adelgade 1-3 vil stadig
have mulighed for højreparkering - og dermed sikker trafik for gående.

Ensretningen behøver ikke at omfatte Dronningegårdens parkeringsplads."

 

Ensretningen i Kronprinsessegade blev vendt i juni 2018. Lokaludvalget havde i 2017 borgerdialog
om projektet, ligesom det sendte høringssvar om det til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget har borgerdialog om forslaget om at ensrette Adelgade, samt
om erfaringerne med vendingen af ensretningen i Kronprinsessegade. De trafikale forhold i kvarteret
er komplicerede.  Med borgerdialogen vil lokaludvalget kunne få en status på trafikforholdene
og input til det videre arbejde for en helhedsplan for trafikken i området mellem Kongens Have og
Inderhavnen. som lokaludvalget har efterspurgt i Indre By Bydelsplan 2017:

"Helhedsplan for området mellem Kongens Have og Inderhavnen

Der skal udarbejdes en trafikal helhedsplan for hele området mellem Kongens Have og Inderhavnen,
som skal omfatte

• en ensretning af Holbergsgade/Toldbodgade som aflastning af Bredgade.
• en forbedring af forholdene for cyklister ved at videreføre cykelpromenaden i Havnegade via

Amaliehaven til Esplanaden.
• en forbedring af forholdene for cyklister og fodgængere, der skal fra Inderhavnsbroen til

Kongens Nytorv - eller omvendt."

Med et debatvognsarrangement i kvarteret vil lokaludvalget få mulighed for at tale med borgere og
brugere af kvarteret.

Økonomi

Det foreslås at afsætte 12.000 kr. til borgerdialogen. Der vil være udgifter til annoncering, transport af
debatvogn og forplejning.

Videre proces
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Sekretariatet orienterer borgeren om lokaludvalgets beslutninger.

Tovholderne planlægger og gennemfører borgerdialogen sammen med sekretariatet.

Debatvognsarrangementet holdes den 25. september 2018 kl. 15.30-17.30 på hjørnet af Adelgade og
Dronningens Tværgade.

I mødet den 11. oktober 2018 tager lokaludvalget stilling til resultaterne af borgerdialogen.

 

Beslutning
Lokaludvalget besluttede at bede Byudviklingsgruppen se nærmere på forslaget fra en borger
om ensretning af Adelgade.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  Borgerdialog om Ofelia Plads (2018-0239628)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte borgerdialog om "Kvæsthusbroen tillæg nr. 1 - lokalplanforslag".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg har borgerdialog om "Kvæsthusbroen tillæg nr. 1 - lokalplanforslag".
Det foreslås, at borgerdialogen sker med et debatvognsarrangement på Ofelia Plads onsdag
den 3. oktober 2018 kl. 15.30-17.30.

2. at Indre Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgerdialogen
sammen med sekretariatet.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 12.000 kr. til borgerdialogen.

Problemstilling

Lokalplanforslaget "Kvæsthusbroen tillæg nr. 1" er i offentlig høring på bliv hørt-portalen i perioden
17. august-12.oktober 2018.

Tillægget omfatter området ’Kvæsthusmolen’ også kaldet Ofelia Plads, samt arealet for enden af
Kvæsthusgraven, også kaldet ’kyssetrappen’. I overensstemmelse med intentionerne i den gældende
lokalplan anvendes lokalplantillæggets område i dag til en række forskellige kulturelle arrangementer.
For yderligere at aktivere pladsen skal tillægget til lokalplanen muliggøre et begrænset antal lukkede
arrangementer på en afgrænset del af pladsen efter ønske fra grundejer.

Pladsens store ubebyggede arealer gør det muligt at afholde private arrangementer samtidig med, at
offentligheden fortsat kan benytte andre dele af pladsen, herunder kajkanterne hele vejen rundt langs
molen.

Løsning

Det er formandskabets vurdering, at der i kvartererne omkring Ofelia Plads er stor interesse for,
hvordan området skal udvikles. Det viste borgerdialogprocessen vedr. anlægsprojekterne for
Kvæsthusbroen og Sankt Annæ Plads.

Formanden foreslår derfor, at lokaludvalget har et debatvognsarrangement på Ofelia Plads den 3.
oktober 2018 kl. 15.30-17.30 for at få et indtryk af, hvad borgerne i og brugerne af området mener om
de tiltag, der bliver muliggjort med den foreslåede lokalplan.

Om lokalplanforslaget
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Umiddelbart mener formandskabet, at Ofelia Plads bør udnyttes mere. Men det er en forudsætning,
at det juridisk sikres, at støj fra arrangementer på pladsen ikke bliver højere end det, der har været
fra de halvakustiske arrangementer på pladsen de seneste år.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter 12.000 kr. til debatvognsarrangementet. Der vil være udgifter
til annoncering, transport af debatvogn og forplejning.

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører et debatvognsarrangement på Ofelia Plads den 3. oktober
2018 kl. 15.30-17.30 sammen med sekretariatet.

I lokaludvalgsmødet den 11. oktober 2018 tager lokaludvalget stilling til et udkast til høringssvar,
baseret på resultaterne af borgerdialogen.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at stå for borgerdialog om  "Kvæsthusbroen tillæg nr. 1 -
lokalplanforslag" med et debatvognsarrangement på Ofelia Plads onsdag den 3. oktober 2018
kl. 15.30-17.30.

2. Lokaludvalget udpegede Ole Bang, Lean Milo og Anton Skovle til at planlægge og gennemføre
borgerdialogen sammen med sekretariatet.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 12.000 kr. til borgerdialogen.

Bilag
1. Offentliggørelsesbrev (ikke på papir)
2. Forslag til lokalplantillæg
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2018-0240776)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, Sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

 

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By-Christianshavn
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• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet

• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Turisme

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget har møde med Wonderful Copenhagen den 20. september
2018 om turismen og hverdagslivet i Indre By. Tilmeldingsfristen er den 18. september 2018.

Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen oplyste,

• at der til gruppens møde den 29. august 2018 var for få deltagere.
• at man i mødet den 29. august 2018 havde drøftet evaluering af Axel Towers med en

medarbejder fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Sekretariatet følger op på projektet.
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• at i mødet den 29. august 2018 orienterede en borger om togstøj fra baneterrænet ved
Østerport. Borgeren blev bedt om at komme med flere oplysninger.

• at arbejdsgruppen har set på kommunens servicemål på trafikområdet.
• at næste møde i arbejdsgruppen holdes den 26. september 2018 kl. 17-19 i Miljøpunktets

mødelokale på adressen Regnbuepladsen 7.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Puljeansøgninger, september 2018 (2018-0214133)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 13 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 3.000 kr. til arrangementet "FLÆS
helt intimt", som bliver afholdt i HUSET KBH den 26. oktober 2018. Støtten øremærkes til
annoncering og materialer. 
 

2. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 1.750 kr. til den satiriske webserie
"The Too Late Night Show", der afholdes Huset KBH med premiere den 18. oktober 2018.
Tilsagnet begrundes med, at budskabet er interessant og debatskabende for borgere i Indre
By.  Støtten øremærkes til annoncering, tryk af materialer og KODA .

3. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 14.000 kr. til
arrangementet "Urban Films & Talks Season 2", der afholdes i Gloria Biografen. 
Afslaget begrundes med, at målgruppen er for smal, idet arrangementet foregår på engelsk. 

4. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Nyboder Skole og Ars Nova Copenhagen om en en
ansøgning på 18.190 kr. til afholdelse af en række skolekoncerter på Nyboder Skole i løbet af
efteråret. Afslaget begrundes med, at hele det ansøgte beløb går til løn.

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger om en ansøgning på 10.000 kr. til
forestillingen "KERAMIKER", der afholdes i Teaterhuset i perioden den 13 - 22. september.
Afslaget begrundes med, at målgruppen er for smal og at forestillingen ikke er offentlig
tilgængelig, når der tages entré. 

6. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Salquist og Boisens ansøgning på vegne af Foreningen
Folk & Sikkerhed om 47.000 kr. til arrangementet "1000 års Militærtræning" i ugerne 41 og 42 i
2018 på Søren Kierkegaards Plads ved Tøjhusmuseet. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine midler til andre aktiviteter.

7. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Poesiens Hus på en ansøgning på 11.400
kr. til arrangementet "Heksen er en mor", der afholdes den 19. september 2018 på Oslo Plads. 
Afslaget begrundes med, at en stor andel af det ansøgte beløb går til lønninger og at der tages
en entré, der gør, at det vurderes at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.

8. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 6.250 kr. til projektet
"Beyond the window sill", der afvikles fra efteråret 2018 og til foråret 2019 i København. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter.

9. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Grundtvigsk Forum på en ansøgning på 5.000 kr. til
"Skrivekonkurrence 2019". Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har begrænset midler,

Side 60



hvorfor de prioriteres til andre arrangementer. 
10. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teaterkompagniet Supertanker på en ansøgning på

30.000 kr. til forestillingen "Sidste Omgang", som afholdes på Bo-Bi Bar i uge 43 og 44 med
premiere den 21. oktober 2018. Afslaget begrundes med, at arrangmentet vurderes ikke at
være offentligt tilgængeligt, da spillestedet er småt og derfor kun kan huse et begrænset antal
gæster, og der samtidig tages en forholdsvis høj entré. Derudover udgør honorarer en stor
del af udgifterne. 

11. At Indre By Lokaludvalg giver tilsagn om støtte på 20.000 kr. til Anemoneteatret til udstillingen
"De Smås by", som afholdes den 12. oktober 2018 på Anemoneteatret under Kulturnatten. 

12. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Salaam Film & Dialog på en ansøgning på 30.000 kr. til
arrangementet "GenerationsBio", der afholdes i Nybodergården i perioden 2. november 1.
december 2018. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt, og at
en stor del af det ansøgte beløb går til honorarer. 

13. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Celebrate Africa på en ansøgning på 50.000 kr. til
arrangementet "Celebrate Africa Prisuddeling for rollemodeller 2018", der afholdes på Tivoli
Hotel den 6. oktober 2018. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er relevant for
borgere i Indre By, hvorfor lokaludvalget prioriterer sine midler til andre arrangementer.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 13 ansøgninger om støtte.

Løsning

1.  FLÆS helt Intimt 
FLÆS har ansøgt om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til et event den 26. oktober 2018 i
HUSET KBH. Formålet er at bryde med tabuet omkring den udbredte virus herpes, som 80 procent af
danskerne har, uden at de ved det. Målgruppen er de 18-35-årige. Arrangementet består af tre dele
1. en musikvideo-release af den satiriske sang ”HERPES”. 2. Oplæg fra Sex & Samfund om herpes.
3. Intimkoncert med FLÆS satiriske sange. Eventet er gratis.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, leje af udstyr, løn til lydmand, annoncering,
materialer, transport, forplejning, pynt og honorarer. 

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret i og med det finder sted i Indre By.
Endvidere, at det er dialogskabende, offentligt tilgængeligt og falder ind under fokusområderne
"events" og "særlige/udsatte grupper". Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter
arrangementet.

Puljegruppens anbefaling
Arbejdsgruppen anbefaler et JA om delvis støtte på 3.000 kr. til arrangementet "FLÆS helt Intimt",
idet de ønsker at gøre Indre Bys borgere opmærksom på arrangementet.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 3.000 kr. til arrangementet "FLÆS helt
intimt", som bliver afholdt i HUSET KBH den 26. oktober 2018. Støtten øremærkes til annoncering og
materialer.  

 

2. THE TOO LATE NIGHT SHOW
Alarm Film I/S har ansøgt om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til det offentlige arrangement
"The Too Late Night Night Show" – en webserie om onlinekultur. Arrangementet skal skabe
synlighed om fake news og informere om hvordan clickbait-kulturen kan påvirke unge og gøre folk
ukritiske og dummere. Målgruppen er de 12-17 årige. Optagelserne foregår i København K i
september 2018 og premieren på webserien finder sted i Husets Biograf den 18. oktober 2018. The
Too Late Night Show giver et satirisk blik på moderne journalistik og online Clickbait-kultur. Serien
skal pointere, hvordan populære talkshows er blevet større og mere indflydelsesrige, samtidigt med
at indholdet er blevet mere og mere overfladisk og ufarligt. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af udstyr, honorarer, annoncering, materialer,
transport, forplejning, KODA, premiereudgifter og rengøring.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at aktiviteten er bydelsrelateret i og med at optagelser og premiere finder sted
i Indre By. Endvidere, at projektet dialogskabende og falder ind under fokusområderne "events" og
"særlige/ udsatte grupper". Der er selvfinansiering. Sekretariatet ser intet til hinder for, at
lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et JA om delvis støtte på 1.750 kr. til annoncering, materialer og KODA til
den satiriske webserie "The Too Late Night Show". Det vurderes, at budskabet er interessant og
debatskabende for borgere i Indre By.   

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 1.750 kr. til den satiriske webserie "The
Too Late Night Show", der afholdes Huset KBH med premiere den 18. oktober 2018. Tilsagnet
begrundes med, at budskabet er interessant og debatskabende for borgere i Indre By. 
Støtten øremærkes til annoncering, tryk af materialer og KODA 

3. URBANE films & talks season. 2

En borger har ansøgt om 14.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til projektet "URBANE films & talks
season 2", som starter i september 2018 og slutter i foråret 2019. Der vises i alt otte film i Gloria
Biograf om byudvikling og bæredygtighed. Hensigten er at sætte en diskussion og dialog i gang om,
hvordan vi kan forbedre vores byer. Til hver filmvisning vil en ekspert kommentere film efterfulgt af en
Q&A med publikum. Der tages entré.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på grafik, tryk/materialer, honorarer og bogføring.
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Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at projektet er bydelsrelateret i og med filmvisningerne finder sted i Indre
By. Endvidere, at det er dialogskabende, netværksdannende, involverer frivillige kræfter og falder ind
under fokusområderne "events" og "byudvikling + udviklingsprojekter". Sekretariatet ser intet til hinder
for, at lokaludvalget støtter projektet med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 14.000 kr. til arrangementet "Urban Films
& Talks Season 2". Det vurderes, at målgruppen er for smal, idet arrangementet foregår på engelsk. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 14.000 kr. til
arrangementet "Urban Films & Talks Season 2", der afholdes i Gloria Biografen. 
Afslaget begrundes med, at målgruppen er for smal, idet arrangementet foregår på engelsk.  

4. Skolekoncerter med Ars Nova Copenhagen 
Nyboder Skole har i samarbejde med vokalgruppen Ars Nova Copenhagen ansøgt om 18.190 kr. af
lokaludvalgets 2018-pulje til at afholde en skolekoncert for Nyboders Skoles 3. og 4. klasser i
efteråret 2018. Koncerten tilbydes til de øvrige skoler i Indre By. Koncertformen er dialogisk, da
børnene inviteres til at kommentere på det, de hører og oplever. Koncerten byder også fællessang. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på ekstern løn. 

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at koncerten er bydelsrelateret, dialogskabende og netværksdannende, og
falder ind under fokusområderne "Events" og "Særlige grupper / udsatte grupper". Det fremgår af
lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget forudsætter, at arrangementerne, man støtter,
er offentligt tilgængelige. Det fremgår videre, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
kommunale institutioners arrangementer. Denne koncert er kun for skolebørn og derfor ikke offentlig
tilgængelig, og den arrangeres af Nyboder Skole, som er en kommunal institution. Med de
bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten. 

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 18.190 kr. til afholdelse af en række
skolekoncerter på Nyboder Skole, da hele det ansøgte beløb går til løn.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Nyboder Skole og Ars Nova Copenhagen om en en
ansøgning på 18.190 kr. til afholdelse af en række skolekoncerter på Nyboder Skole i løbet af
efteråret. Afslaget begrundes med, at hele det ansøgte beløb går til løn.
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5. KERAMIKER – Et teaterstykke om muligheder og ler opført og skrevet af unge til unge og
alle andre, der vil se med.
En borger har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til teaterforestillingen
"KERAMIKER", som vises i Teaterhuset den 13.– 22. september 2018. Forestillingen er skrevet af
unge til unge og alle andre, der vil se med, men den primære målgruppe er unge mellem 14 og
25. Forestillingen beskæftiger sig med tematikker som forventningspres, stress og identitet. I tråd
med forestillingens tematikker vil man forsøge at trække unge og knap så vante teatergængere ind i
teatret. Der vil blive lavet skoleforestillinger om formiddagen og/eller eftermiddagen, og der vil blive
udarbejdet tilhørende undervisningsmateriale til folkeskolens afgangsklasser og gymnasieelever. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på honorar, kostumer, materialer, køb/ leje af
udstyr, forplejning, PR og print af undervisningsmateriale. Der tages entré, 65 kr.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at forestillingen er bydelsrelateret i og med, den vises i Indre By. Endvidere, at
den er dialogskabende og netværksdannende, og falder ind under fokusområdet "særlige grupper/
udsatte grupper". 
Det er en politisk vurdering, om forestillingen er offentligt tilgængelig med en entré på 65 kr. Første
forestilling er den 13. september 2018; samme dag som lokaludvalget tager stilling til ansøgningen.
Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen med
en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 10.000 kr. til forestillingen
"KERAMIKER". Det vurderes, at målgruppen er for smal, da der tages entré og at der ansøges om
et beløb på 10.000 kr. selvom der kun mangler 2.800 kr. i budgettet.   

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger om en ansøgning på 10.000 kr. til forestillingen
"KERAMIKER", der afholdes i Teaterhuset i perioden den 13 - 22. september. Afslaget begrundes
med, at målgruppen er for smal og at forestillingen ikke er offentlig tilgængelig, når der tages entré. 
 

6. 1000 års Militræning
Salquist & Boisen har på vegne af Foreningen Folk og Sikkerhed ansøgt om 47.000 kr. af
lokaludvalgets 2018-pulje til det offentlige arrangement 1000 års Militræning i ugerne 41 og 42 i 2018
på Søren Kierkegaards Plads ved Tøjhusmuseet. Formålet med projektet er gennem en
militærøvelsesbane at give interesserede, der ønsker at prøve kræfter med de sidste 1000 års
militære uddannelse og træning, mulighed for det. 
1000 Års Militræning skabes i forbindelse med den nationale mobile udstilling Udsendt Af Danmark,
der med virtual reality, interviews, fotos og private genstande sætter den danske soldats oplevelser
som udsendt i de sidste 70 år i scene. Udsendt Af Danmarks Camp365 giver den besøgende en
forståelse af det at være udsendt gennem de sidste 70 års udsendelser til verdens krig, kriser og
katastrofer. Campen vil stå på Søren Kierkegaards Plads. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på løn, materialer, oprydning og forplejning.
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Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret i og med det finder sted i Indre By.
Endvidere, at det er dialogskabende og netværksdannende, indebærer en vis selv- og
medfinansiering, samt falder ind under fokusområdet "events". Sekretariatet ser intet til hinder for, at
lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 47.000 kr. til arrangementet "1000 års
Militærtræning". Det vurderes, at målgruppen er bred og det økonomiske fundament er solidt, hvorfor
midlerne bør gemmes til andre formål.    

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Salquist og Boisens ansøgning på vegne af Foreningen Folk
& Sikkerhed om 47.000 kr. til arrangementet "1000 års Militærtræning" i ugerne 41 og 42 i 2018 på
Søren Kierkegaards Plads ved Tøjhusmuseet. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine midler til andre aktiviteter.

 

7. Heksen er en mor

Foreningen Poesiens Hus har ansøgt om 11.400 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til arrangementet
"Heksen er en mor" den 19. september 2018 på Oslo Plads. Formålet er at sætte fokus på kunst og
kulturoplevelser, der behandler oversete dele af dansk kulturhistorie. Arrangementet har fået titlen
"Heksen er en mor" og kigger på heksen som figur og bidragsyder til produktion af både kultur,
videnskab, kunst og litteratur. Med middelalderens hekseprocesser i Europa forsvandt der med
drabene på kvinderne også generationers viden om naturmedicin, urter, planter,
jordemoderkundskaber og omsorgsarbejde. Poesiens Hus vender blikket mod heksen og ønsker at
hylde hendes egenskaber i gennem poesi, kunst og fællesskab. Arrangementet kobler sig på Golden
Days".  En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokaler, løn, PR, materialer og
forplejning. Der tages entré, .

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret i og med det foregår i Indre By.
Endvidere, at arrangementet er dialogskabende, netværksdannende, involverer frivillige kræfter
og falder ind under fokusområdet "events". Det er en politisk vurdering, om arrangementet er
offentligt tilgængelig, når der tages entré. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at
lokaludvalget støtter arrangementet med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 11.400 kr. til arrangementet "Heksen er en
mor", som afholdes den 19. september 2018 på Oslo Plads, da der tages entré og en stor andel af
det ansøgte beløb går til lønninger.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Poesiens Hus på en ansøgning på 11.400 kr. til
arrangementet "Heksen er en mor", der afholdes den 19. september 2018 på Oslo Plads. 
Afslaget begrundes med, at en stor andel af det ansøgte beløb går til lønninger og at der tages en
entré, der gør, at det vurderes at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.
 

8. Beyond the window sill 
En borger har ansøgt om 6.250 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til projektet "Beyond the window sill",
som afvikles fra efteråret 2018 til foråret 2019 i København.

‘Beyond the window sill’ er en bog, hvis formål er at understrege byens karakteristiske arkitektur
igennem byens indbyggere. Bogen vil præsentere både den fysiske udsigt fra beboerens
yndlingsvindue, men den vil også gennem interview portrættere beboernes bredere udsigt og svare
på, hvordan det er at være indbygger i København til hverdag. Som læser bevæger man sig fra den
intime sfære i yndlingsvinduet til det offentlige rum som borger i København. Og man får dermed et
unikt indblik i byen såvel som livet i byen. De interviewede bliver udvalgt, så alle Københavns bydele
repræsenteres. Indre By introduceres med en kort tekst og en tegning og placeres på et
oversigtskort. Bydelen kommer til at have en central plads i bogen, som kernen af København. Den
færdige bog vil fremstå som en alternativ guidebog i kunstbog-format, som kommer tæt på både
mennesker og arkitektur. Bogen opbygges som en rundtur gennem områderne og layoutet vil
dedikere 1-2 dobbeltopslag til hver bolig. Bogens primære målgruppe er udenlandske turister. Der
trykkes 400 bøger. I budgettet er regnet med en indtægt.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt flyers og plakater til annoncering af aktiviteten.

Sekretariatets bemærkninger
Bogen er bydelsrelateret i og med, den bl.a. handler om Indre By, men derudover vurderer
sekretariatet, at projektet ikke matcher med lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte. Hvis
lokaludvalget ønsker at støtte projektet, bør det være i form af en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 6.250 kr. til projektet "Boyond the window
sill", der afvikles fra efteråret 2018 og til foråret 2019 i København. Det vurderes, at projektet ikke
stemmer over ens med lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler, hvorfor andre
arrangementer prioriteres.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 6.250 kr. til projektet "Beyond
the window sill", der afvikles fra efteråret 2018 og til foråret 2019 i København. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

9. Skrivekonkurrence 2019
Grundtvigsk Forum har ansøgt om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til en skrivekonkurrence,
som løber fra den 1. marts til den 21. maj 2019. Formålet med skrivekonkurrencen er at sætte fokus
på den manglende LGBT-inkluderende børnelitteratur og forhåbentligt udvide den ved at udstede en
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skrivekonkurrence. Konkurrencens eneste krav er, at der skal optræde en LGBT-karakter i historien,
og at historien er målrettet de 3-6- årige. Grundtvigsk Forum mener, det er vigtigt, at børn i en tidlig
alder bliver præsenteret for en bred skare af forskellige mennesker, som de kan spejle sig i.
LGBT-personer er tæt på fraværende i børnelitteraturen. 
Vinderen af skrivekonkurrencen offentliggøres ved en præmieoverrækkelse i
Vartov under Copenhagen Pride den 14. august 2019. 
Det er børnebogsforfatter Kim Fupz Aakeson, illustrator og børnebogsforfatter Cato Thau-Jensen og
forlagsredaktør hos Gyldendal Sanne Paustian Billesbølle, der udgør juryen. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til præmie til vinderen. 

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret i og med præmieoverrækkelsen finder
sted i Indre By. Endvidere, at det er dialogskabende, offentligt tilgængeligt, involverer frivillige kræfter
og falder ind under fokusområdet særlige grupper / udsatte grupper. Sekretariatet ser intet til hinder
for, at lokaludvalget støtter projektet. Hvis lokaludvalget beslutter at støtte projektet, skal det være
med forbehold for, at lokaludvalget råder over puljemidler i 2019.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 5.000 kr. til "Skrivekonkurrence 2019", da
lokaludvalget har begrænsede midler, hvorfor de prioriteres til andre arrangementer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Grundtvigsk Forum på en ansøgning på 5.000 kr. til
"Skrivekonkurrence 2019". Afslaget begrundes med, at lokaludvalget har begrænset midler, hvorfor
de prioriteres til andre arrangementer.

 

10. Sidste Omgang
Supertanker har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til forestillingen Bo-Bi Bar, som
afholdes i Klareboderne i uge 43 og 44 i 2018 med premiere den 21. november 2018. Forestillingen
tager udgangspunkt i et af Indre Bys ældste værtshuse og er forankret i de lokale historier og
personer, som hører til stedet. Der vil i alt blive spillet seks forestillinger på Bo-Bi Bar. Forestillingen
er en interaktiv og publikumsinddragende teaterforestilling, som finder sted i fortællingens autentiske
rammer – værtshuset. Fortællingen er skrevet af Jonas Preben Jørgensen i samarbejde med
stamkunder fra Bo-Bi Bar. Forestillingen bygger på Supertankers scenekunstmetode udviklet til
forestillingen Èn til Tak, hvor interviews med stamkunder bliver omdannet til original scenekunst.
Herudover anvendes der historiske nedslag i form af lokalhistoriske fakta, fortællinger og anekdoter
som inkorporeres i manuskriptet. Til dette samarbejder instruktør og manuskriptforfatter Jonas
Preben Jørgensen med lokalhistoriker Allan Mylius Thomsen.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på leje af lokaler, PR, scenografi, honorarer,
forplejning, koreografi, revision, producer og afvikler-honorar. Der tages entré.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at forestillingen er bydelsrelateret og dialogskabende og falder ind under
fokusområderne "metropolkultur" og events".  Det er en politisk vurdering, om forestillingerne er
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offentligt tilgængelige, når der tages entré. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 30.000 kr. til forestillingen "Sidste
Omgang", som afholdes på Bo-Bi Bar i uge 43 og 44 med premiere den 21. oktober 2018. 
Det vurderes, at spillestedet er småt og derfor kun kan huse et begrænset antal gæster. 
Samtidig tages der en forholdsvis høj entré ligesom en stor andel går til honorarer.  

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teaterkompagniet Supertanker på en ansøgning på 30.000 kr.
til forestillingen "Sidste Omgang", som afholdes på Bo-Bi Bar i uge 43 og 44 med premiere den 21.
oktober 2018. Afslaget begrundes med, at arrangmentet vurderes ikke at være offentligt tilgængeligt,
da spillestedet er småt og derfor kun kan huse et begrænset antal gæster, og der samtidig tages en
forholdsvis høj entré. Derudover udgør honorarer en stor del af udgifterne.   

 

11. De Små’s By – Gå på opdagelse i en sansende udstilling.
Anemone Teatret har ansøgt om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til udstillingen "De Små’s By
– Gå på opdagelse i en sansende udstilling" på Anemoneteatret, både indenfor og udenfor teatret, på
Kulturnatten den 12. oktober 2018. Fire professionelle kunstnere har gennem et 6 ugers kunstprojekt
undersøgt, hvad der sker, når børn skaber deres eget sted og selv designer deres univers. 120 børn
har i den forbindelse skabt 60 huse i deres egen størrelse fyldt med små historier på høretelefoner,
sanseoplevelser og et helt univers ovenover af planeter, stjerner og rumskibe. Byen er bygget af
forskelligt genbrugsmateriale og iscenesat og vækket til live gennem koreograferet lys og digitale
virkemidler. Installation giver de besøgende mulighed for at møde kunsten på en ’anderledes’ og
kreativ måde, der kan øge en videre nysgerrighed på det kunstneriske felt blandt både børn og
voksne. Derudover fremmer installationens interaktive karakter også dialogen og en følelse af
fællesskab blandt de besøgende, da de sammen kan gå på opdagelse i byen. På Kulturnatten kan
alle – unge som gamle – frit få muligheden for at opleve De Smås’ By, og vandre rundt i den
interaktive udstilling og udforske byens skjule hemmeligheder. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på PR, annoncering, materialer og forplejning. 

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at projektet er bydelsrelateret i og med det finder sted i Indre By. Endvidere, at
det er dialogskabende og netværksdannende, og falder ind under fokusområderne "events"
og "særlige grupper / udsatte grupper". Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter
projektet.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et Ja til det ansøgte beløb på 20.000 kr. til udstillingen "De Smås by",
som afholdes den 12. oktober 2018 på Anemoneteatret under Kulturnatten. Det vurderes, at
udstillingen er sympatisk samtidig med at målgruppen er bred, da både børn og voksne samt
kulturnattens gæster har mulighed for at deltage.   
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver tilsagn om støtte på 20.000 kr. til Anemoneteatret til udstillingen "De
Smås by", som afholdes den 12. oktober 2018 på Anemoneteatret under Kulturnatten.

 

12. GenerationsBio
Salaam Film & Dialog har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til tre arrangementer
under titlen GenerationsBio. De tre arrangementer bliver afholdt i Nybodergården i perioden 2.
november 1. december 2018. Formålet er at skabe et oplevelsesrum for lokale børnehavebørn samt
for seniorer på Nybodergården. GenerationsBio vil skabe plads til social og kulturel forståelse i mødet
mellem ældre og børn. Der vil ved hvert arrangement blive vist et par korte film for det
aldersblandede publikum og bagefter lægges der op til relevante aktiviteter ud fra filmenes tema.
Børnehavebørn og seniorer tegner, synger eller lytter til musik sammen. Der kan indgå bevægelse i
beskedent og muligt omfang. En aktivitetsskaber fra Salaams faste hold af oplægsholdere og
konsulenter vil føre publikum trygt igennem. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af filmrettigheder, løn, honorarer, PR,
materialer, transport og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at arrangementerne er bydelsrelateret, dialogskabende og netværksdannende
og falder ind under fokusområderne "events" og "særlige grupper / udsatte grupper".
Arrangementerne er ikke offentligt tilgængelige, da de er forbeholdt børn og seniorer. Med den
bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 30.000 kr. til arrangementet
"GenerationsBio", der afholdes i Nybodergården i perioden 2. november 1. december 2018. Det
vurderes, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt, og at en stor del af det ansøgte beløb går til
honorarer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Salaam Film & Dialog på en ansøgning på 30.000 kr. til
arrangementet "GenerationsBio", der afholdes i Nybodergården i perioden 2. november 1. december
2018. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt, og at en stor del af
det ansøgte beløb går til honorarer.

 

13. Celebrate africa Prisuddeling for rollemodeller 2018
Celebrate Africa har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til arrangementet Celebrate
Africa Prisuddeling den 6. oktober 2018 i Tivoli Hotel. Formålet er at fejre afrikanere og danskere, der
har bidraget positivt til det danske samfund i deres miljøer i erhvervslivet, den akademiske verden,
kunst, musik, sport og sociale aktiviteter, hvor fremhævelse af samarbejdet med Afrika og Danmark
er centralt i deres bestræbelser. 
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Celebrate Africa har til formål at gøre en forskel og inspirere mennesker, som er bosat i et andet sted
end deres hjemland, og som dagligt kæmper med sprogbarrierer, kultursammenstød og adskillelse
fra familiemedlemmer og venner, som befinder sig i deres hjemland. Derfor er samarbejdet med
afrikanske foreninger vigtigt, fordi det giver adgang til kontakt med mange afrikanere. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokale. Der tages entré.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at arrangementet er dialogskabende og netværksdannende, involverer
frivillige kræfter og falder ind under fokusområdet "events". Det er en politisk vurdering,
om arrangementet er offentligt tilgængeligt, når der tages entré. 

Sekretariatet vurderer, at arrangementet ikke er bydelsrelateret, da det finder sted i Vesterbro
Lokaludvalgs område. Sekretariatet har gjort ansøger opmærksom på, at Tivoli Hotel ligger i
Vesterbro Lokaludvalgs område og at der er mulighed for at søge Vesterbro Lokaludvalg om støtte.
Hvis lokaludvalget beslutter at støtte arrangementet, bør det være i form af en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte på 50.000 kr. til arrangementet "Celebrate Africa
Prisuddeling for rollemodeller 2018", der afholdes på Tivoli Hotel den 6. oktober 2018. 
Det vurderes, at arrangementet ikke er relevant for borgere i Indre By, hvorfor midlerne prioriteres til
andre arrangementer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Celebrate Africa på en ansøgning på 50.000 kr. til
arrangementet "Celebrate Africa Prisuddeling for rollemodeller 2018", der afholdes på Tivoli Hotel
den 6. oktober 2018. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er relevant for borgere i Indre
By, hvorfor lokaludvalget prioriterer sine midler til andre arrangementer.

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger er på 375.000 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret 193.054 kr. Hvis
indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere 24.750 kr. af 2018-puljen.

Videre proces

Sekretariatet håndterer den videre proces vedr. ansøgningerne på baggrund af lokaludvalgets
beslutninger.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om støtte på 3.000 kr. til
arrangementet "FLÆS helt intimt", som bliver afholdt i HUSET KBH den 26. oktober 2018.
Støtten øremærkes til annoncering og materialer. 
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Lokaludvalget støtter ikke med de ansøgte 25.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af
sine penge.

 
2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om støtte på 1.750 kr. til den

satiriske webserie "The Too Late Night Show", der afholdes Huset KBH med premiere den 18.
oktober 2018. Støtten øremærkes til annoncering, tryk af materialer og KODA. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 15.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine
penge. 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
14.000 kr. til arrangementet "Urban Films & Talks Season 2", der afholdes i Gloria Biografen.
Afslaget begrundes med, at målgruppen vurderes at være for smal, idet arrangementet foregår
på engelsk. 

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Nyboder Skole og Ars
Nova Copenhagen om en ansøgning på 18.190 kr. til afholdelse af en række skolekoncerter på
Nyboder Skole i løbet af efteråret. Afslaget begrundes med, at hele det ansøgte beløb går til
løn.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
10.000 kr. til forestillingen "KERAMIKER", der afholdes i Teaterhuset i perioden den 13 - 22.
september. Afslaget begrundes med, at målgruppen er for smal og at forestillingen ikke er
offentlig tilgængelig, når der tages entré. 

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give  afslag på ansøgningen fra Salquist og
Boisens på vegne af Foreningen Folk & Sikkerhed om 47.000 kr. til arrangementet "1000 års
Militærtræning" i ugerne 41 og 42 i 2018 på Søren Kierkegaards Plads ved Tøjhusmuseet.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine midler til andre aktiviteter.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Poesiens Hus på en
ansøgning om 11.400 kr. til arrangementet "Heksen er en mor", der afholdes den 19.
september 2018 på Oslo Plads.  Afslaget begrundes med, at en stor andel af det ansøgte beløb
går til lønninger og at der tages en entré, hvorfor det vurderes at arrangementet ikke er
offentligt tilgængeligt.

8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om 6.250
kr. til projektet "Beyond the window sill", der afvikles fra efteråret 2018 og til foråret 2019 i
København. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre
aktiviteter.
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9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Grundtvigsk Forum på en
ansøgning om 5.000 kr. til "Skrivekonkurrence 2019". Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
har begrænsede midler, hvorfor de prioriteres til andre arrangementer.

10. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Teaterkompagniet Supertanker på en
ansøgning om 30.000 kr. til forestillingen "Sidste Omgang", som afholdes på Bo-Bi Bar i uge 43
og 44 med premiere den 21. oktober 2018. Afslaget begrundes med, at det vurderes,
at aktiviteten ikke er offentlig tilgængelig, da spillestedet er småt og derfor kun kan huse et
begrænset antal gæster, og der samtidig tages en forholdsvis høj entré. Derudover begrundes
afslaget med, at honorarer udgør en stor del af udgifterne. 

11. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at Anemoneteatret tilsagn om støtte på 20.000 kr. til
udstillingen "De Smås By", som afholdes på Anemoneteatret på Kulturnatten den 12. oktober
2018.

12. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Salaam Film & Dialog på en
ansøgning om 30.000 kr. til arrangementet "GenerationsBio", der afholdes i Nybodergården i
perioden 2. november 1. december 2018. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er
offentligt tilgængeligt og med, at en stor del af det ansøgte beløb går til honorarer. 

13. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Celebrate Africa på en ansøgning om
50.000 kr. til arrangementet "Celebrate Africa Prisuddeling for rollemodeller 2018", der afholdes
på Tivoli Hotel den 6. oktober 2018. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er relevant
for borgere i Indre By, hvorfor lokaludvalget prioriterer sine midler til andre arrangementer.
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Nattelivet i Badstuestræde og Brolæggerstræde (2018-0239572)

Indre By Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen om nattelivet i Badstuestræde og Brolæggerstræde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelse til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen om nattelivet i Badstuestræde og Brolæggerstræde, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget modtog den 21. august 2018 55 underskrifter fra beboere og erhvervsdrivende i
Badstuestræde med ønske om stop for larmende barer og natteåbne restauranter i Badstuestræde
og Brolæggerstræde. Se bilaget.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen:

"Indre By Lokaludvalg modtog den 21. august 2018 55 underskrifter fra beboere og erhvervsdrivende
i Badstuestræde med ønske om stop for larmende barer og natteåbne restauranter i Badstuestræde
og Brolæggerstræde.

På den baggrund vil vi igen fremsætte vores ønske om en varslingszone for hele Middelalderbyen, så
der automatisk gives afslag til restauratører, der ønsker bevilling til at holde åbent efter kl. 24.

Nattelivet breder sig i øjeblikket fra Nørre Kvarter og Gothersgade til alle dele af Middelalderbyen, og
underskrifterne mod natteliv i Badstuestræde og Brolæggerstræde understreger, at det nu gælder om
at redde det, der reddes kan. Middelalderbyen er et beboelses- og handelsområde under voldsomt
pres fra restaurationsbranchen. Københavns Kommune skal tage affære nu, før Middelalderbyen
bliver løbet over ende.

Med venlig hilsen
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Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt henvendelsen, sender sekretariatet den til Kultur- og
Fritidsforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen.

 

Beslutning

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen om nattelivet i Badstuestræde og Brolæggerstræde, der fremgår af
løsningsafsnittet.

 

Bilag
Brev fra Badstuestræde
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus (2018-0223349)

I sagen om nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus skal Indre By Lokaludvalg tage
formandens henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen samt
svarene fra Teknik- og Miljøforvaltningen og kultur- og fritidsborgmesteren til efterretning.   

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg tager svarene fra Teknik- og Miljøforvaltningen og kultur- og
fritidsborgmesteren til efterretning. 

 

Problemstilling

Kunsten i Holckenhus og Beboerforeningen Holckenhus skrev den 21. august 2018 til Indre By
Lokaludvalg om sagen om en kapitalfond, som for nylig har erhvervet ejendommen Holckenhus , dvs.
karreen Vester Voldgade, Dantes Plads, H.C. Andersens Boulevard, Stormgade. Se brevet i bilaget.

Kunsten i Holckenhus og Beboerforeningen Holckenhus oplyste, at kapitalfonden har ansøgt Teknik-
og Miljøforvaltningen om tilladelse til at nedlægge de 13 billedkunstner-atelierer i ejendommen med
henblik på at etablere luksustaglejligheder i stedet for.

Kunsten i Holckenhus og Beboerforeningen Holckenhus mener, at det vil være et markant
kulturhistorisk tab for byen at tillade nybyggeri på tagetagen i ejendommen pga. dens betydning i
kunsthistorien. 

Derudover oplyser de, at etableringen af taglejligheder vil kræve en markant hævning af taget,
ødelægge ejendommens helhedsudtryk og -virkning midt i kulturaksen mellem Ny Carlsberg
Glyptoteket på den ene side og Nationalmuseet, det nye bymuseum og Christiansborg Slot på den
anden side. Det er jeg også enig i.

Løsning

Formanden foreslår, lokaludvalget tager hans henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur-
og Fritidsforvaltningen om nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus til efterretning. Se
bilaget.
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Endvidere foreslår formanden, at lokaludvalget tager svarene fra Teknik- og Miljøforvaltningen og
kultur- og fritidsborgmesteren til efterretning. Se bilaget. Det fremgår, at sagen er på dagsordenen for
Teknik- og Miljøudvalgets møde den 17. september 2018.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet skriver til Kunsten i Holckenhus og Beboerforeningen Holckenhus om lokaludvalgets
beslutninger.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus til efterretning.

2. Lokaludvalget tog svarene fra Teknik- og Miljøforvaltningen og kultur- og fritidsborgmesteren til
efterretning. 

 

Bilag
1. Indre By Lokaludvalg om Holckenhus
2. Teknik- og Miljøforvaltningens svar
3. Kultur- og fritidsborgmesterens svar
4. Mail fra Holckenhus
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Supplerende miljøvurdering for Cityringen: Omstigningstunnel ved Østerport
(2018-0237897)

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg meddeler Transport-, Bygnings- og Boligministeriet samt
Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen, at lokaludvalget anbefaler, at der laves
en borgerdialog vedr. afgrænsning af supplerende miljøvurdering for Cityringen vedr. udvidet
arbejdstid for omstigningstunneler.

Problemstilling

Transport-, Bygnings- og Boligministeriet har bedt offentligheden om bemærkninger, idéer og forslag
til afgrænsning til en ny miljøvurderingsrapport til Cityringen, der skal supplere Cityringens gældende
miljøvurderingsrapport. Høringen angår en forbindelsestunnel mellem Hovedbanegården og
metrostationen under Stampegade på Vestebro samt en forbindelsestunnel mellem Østerport st. og
metrostationen under Østbanegade.

Anlægsarbejdet ved de to fredede stationer har vist sig at være særligt kompliceret. Hvis
Metrocityringen skal overholde tidsplanen, og stå færdig i juli 2019, er det nødvendigt at udvide
arbejdernes arbejdstid i anlægsfasen de nævnte steder. Det vil medføre yderligere støj uden for
normal arbejdstid og påvirkning af naboer.

Den udvidede støj og påvirkning af naboer er der ikke taget højde for i den gældende miljøvurdering
for Cityringen. For at kunne arbejde i udvidet arbejdstid skal der derfor foretages en supplerende
miljøvurdering.

For Indre By Lokaludvalgs vedkomne angår høringen området ved Østerport station. Her skal der
etableres en tunnel, som forbinder Østerport metrostation (under Østbanegade) med en trappe op til
vestgavlen af den fredede Østerport Station, hvor der etableres en indgang til den gamle station.

Løsning

Kjeld A. Larsen har om sagen følgende bemærkning:
"For at undgå endnu en skandale med udsættelse af metroringens færdiggørelse skal der åbenbart
nu arbejdes over i nattimerne derfor skal en miljøvurdering jappes igennem. Interessant, at staten
skal stå for høringen og ikke de øvrige ejere, herunder Københavns kommune. Vi får jo ikke noget at
vide om konsekvenserne for økonomien.
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By & Havn har fået overdraget Metroselskabets gæld på16 mia. kr,, som skal høvles ned via salg af
grunde, først og fremmest i Nordhavnen. Det forekommer mig at være svært at forholde sig til de
afledte støjgener som resultat af en udvidet arbejdstid - der er fastlagt en lang række regler for, hvilke
rettigheder man kan have som borger. Det regelsæt må vi vel efterlyse hos metroselskabet?"

 

Lokaludvalgets kvartersansvarlige, Jep Loft og Anton Skovle, har ingen bemærkninger til sagen. På
den baggrund foreslår formanden, at lokaludvalget meddeler Transport-, Bygnings- og
Boligministeriet, at det ikke har bemærkninger vedr. afgrænsning af supplerende miljøvurdering for
Cityringen vedr. udvidet arbejdstid for omstigningstunneler.

 

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at anbefale, at der laves en borgerdialog og
at lokaludvalget tilbyder at være behjælpelige med den.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender de bemærkninger, lokaludvalget måtte beslutte, til Transport-, Bygnings- og
Boligministeriet, Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at lokaludvalget beder om, at
den ønskede udvidede arbejdstid defineres,  fx således at det af den supplerende miljøvurdering
fremgår, at der ved Østerport ikke arbejdes kl. 22-07.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Anton Skovle om, at lokaludvalget tilkendegiver, at der
på baggrund af de hidtidige erfaringer skal stilles skærpede krav til:

• Monitoreringsset-up'et, så der tages realistiske hensyn til den faktiske støj, der måles.
Monitoreringen er grundlaget for de kompensationer, der evt. skal udbetales.

• Forventninger til støjoverskridelser.
•  Kompensationsstrukturen/set-up-et i forhold til Ekspropriationskommissionen; på hvilket

grundlag udbetales der kompensation? 
 

 
Lokaludvalget havde dermed besluttet at meddele Transport-, Bygnings- og Boligministeriet samt
Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen, at lokaludvalget anbefaler, at der laves en
borgerdialog vedr. afgrænsning af supplerende miljøvurdering for Cityringen vedr. udvidet arbejdstid
for omstigningstunneler, idet lokaludvalget beder om, at den ønskede udvidede arbejdstid defineres,
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således at det af den supplerende miljøvurdering fremgår, at der ved Østerport ikke arbejdes kl.
22-07., og idet der på baggrund af de hidtidige erfaringer skal stilles skærpede krav til:

• Monitoreringsset-up'et, så der tages realistiske hensyn til den faktiske støj, der måles.
Monitoreringen er grundlaget for de kompensationer, der evt. skal udbetales.

• Forventninger til støjoverskridelser.
• Kompensationsstrukturen/set-up-et i forhold til Ekspropriationskommissionen; på hvilket

grundlag udbetales der kompensation? 

Bilag
1. Høringsbrev vedr. supplerende VVM for Cityringen
2. Afgrænsning af supplerende VVM for Cityringen
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Høringssvar om forslag til Københavns Kommunes budget for 2019 (2018-0239094)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Økonomiforvaltningen vedrørende forslag
til budgettet for Københavns Kommune i 2019 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. At Indre By Lokaludvalg tager hans høringssvar til Økonomiforvaltningen vedr. "Budget 2019" til
efterretning. Høringssvaret fremgår af løsningsafsnittet. 

Problemstilling

Den 16. august 2018 sendte Økonomiforvaltningen kommunens budgetforslag for 2019 i høring hos
lokaludvalgene, Ældreråd, Handicapråd, Dialogforum, Udsatteråd, Frivilligråd og Ungepanel i
Københavns Kommune med svarfrist mandag den 3. september 2018.

Det fremgår ikke af Budgetforslag 2019, hvad der specifikt foreslås afsat til de enkelte
bydele. Derimod er det nævnt, hvilke udfordringer og prioriteringer hvert af de stående udvalg på
rådhuset står overfor. Se bilaget.

Løsning

Den 31. august 2018 sendte formanden nedenstående høringssvar til Økonomiforvaltningen og
Økonomiudvalget.

Høringssvar

"Følgende prioriterede ønsker til Budget 2019 tager udgangspunkt i ønskelisten, som Indre By
Lokaludvalg besluttede i sit møde den 14. juni 2018:

1. Håndhævelse af regler 

Dialog med restauratørerne, som der lægges op til i Teknik- og Miljøforvaltningens ”Handleplan for at
nedbringe gener fra nattelivet” kan være udmærket, men kommunen må i sidste ende påtage sig
rollen som myndighed for at sikre, at reglerne overholdes.

Jf. ”Handleplan for at nedbringe gener fra nattelivet” fører Kommunens støjvagt tilsyn med, at
restaurationer og arrangører overholder de gældende miljøvilkår i forhold til støj i aften- og
nattetimerne. Tilsynet sker typisk på baggrund af klager, og støjvagten kan tilkaldes fredag og lørdag
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nat samt torsdag i sommerhalvåret.

Lokaludvalget ønsker en udbygning af støjvagt-ordningen, så den er i drift fra torsdag aften til søndag
morgen året rundt, idet nattelivet topper kl. 3-5 om natten og flere steder fortsætter til ud på
morgenen.

2. Ren by
Som nævnt i Teknik- og Miljøforvaltningens ”Handleplan for at nedbringe gener fra nattelivet” sætter
nattelivet spor i form af øgede affaldsmængder og urin i de områder, hvor der er mest aktivitet i
nattetimerne. Beboerne oplever affald og især urin som en væsentlig gene, og at de ønsker, at der
sker en indsats for at byen er ren om morgenen.

Urin- og affaldsgener kan både afhjælpes ved øget renhold og spuling og forebygges ved at give
adgang til flere affaldskurve og offentlige toiletter i de områder, hvor generne er størst.
Middelalderbyen, hvor generne fra nattelivet er voldsomst, har ca. 10.000 indbyggere og et stort antal
butikker.

3. Bedre byrum
Indre By Lokaludvalg ønsker, at kommunen skaber mulighed for, at beboere i Indre By kan parkere
deres bil i eksisterende parkeringsanlæg på deres beboerlicens.

Dette skal kombineres med nedlæggelse af et tilsvarende antal bilparkeringspladser i Indre Bys
gader, så byrummet kan anvendes til rekreative og/eller miljørigtige formål.

 

4. Mere plads til cykelparkering
Efterladte cykler i Indre Bys byrum er et problem i forhold til udnyttelsen af byrummet til rekreative
og/eller miljørigtige formål.

Indre By Lokaludvalg ønsker, at mængden af efterladte cykler i vores bydel reduceres gennem en
målrettet forebyggelsesindsats. Lokaludvalget ønsker således flere ressourcer til en systematisk og
intensiv indsats i forhold til efterladte cykler, herunder til forebyggende indsatser.

 

Dette høringssvar er med forbehold for Indre By Lokaludvalgs godkendelse i lokaludvalgets møde
den 13. september 2018.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til forslaget til kommunens
budget for 2019, til Økonomiforvaltningen.

Borgerrepræsentationen skal vedtage budgettet i sit møde den 4. oktober 2018.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens høringssvar til Økonomiforvaltningen vedr. "Budget 2019" til
efterretning.

2. Lokaludvalget tog formandens meddelelse om, at lokaludvalget skal drøfte aftalen om
kommunens budget for 2019 i mødet den 11. oktober 2018 til efterretning.

Bilag
1. Høringsbrev om Budget 2019 (ikke på papir)
2. Budgetforslag 2019 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, september 2018 (2018-0238068)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning.

Problemstilling

Siden mødet den 16. august 2018 har formanden og sekretariatet besvaret fire henvendelser til
lokaludvalget.

Løsning

1. Borgergade

En borger spurgte med mail den 16. august 2018 lokaludvalget om, der foreligger planer om at
omlægge Borgergade til en gågade, da hun på rygteplan havde hørt om disse planer.

I et svar den 24. august 2018 til borgeren og lokaludvalget svarede Teknik- og Miljøforvaltningen,
at der ingen aktuelle planer er om at etablere gågade i Borgergade.

2. Ikke-sundhedsfarligt levemiljø

En borger roste i en mail den 24. august 2018 lokaludvalget for bl.a. arbejdet med vedr. forskrift for
restaurationsdrift. Han takkede lokaludvalget for lokaludvalgets indsats for at tilvejebringe et ikke-
sundhedsfarligt levemiljø.

3. Lokaludvalgets spørgeskemaer

En borger har med mail den 21. august 2018 skrevet til lokaludvalget om spørgeskemaet vedr.
forskrift for restaurationsdrift, at det var en noget skuffende, unuanceret og ensidig oplevelse. Han
mener, at udelukkende var tale om spørgsmål der problematiserede restaurationslivet og så gerne, at
spørgeskemaet også havde inddraget glæden ved stort og bredt udbud af oplevelser.
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Sekretariatet svarede den 5. september 2018, at lokaludvalget lægger vægt på at udforme
spørgeskemaer, der kommer omkring alle aspekter af en sag, men at det altid kan gøres
bedre. Sekretariatet medgav, at spørgeskemaet om restaurationsdrift ville have været bedre
balanceret med spørgsmål om restaurationslivets værdi for Indre By.

4. Musiklarm fra den gamle telefonkiosk på Kongens Nytorv

En borger spurgte med mail den 30. august 2018 om mailadressen til Teknik- og Miljøforvaltningen,
da hun ønskede at klage over musiklarm fra den gamle telefonkiosk på Kongens Nytorv. 

Sekretariatet gav hende mailadressen til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget bliver orienteret om det, der måtte ske i sagerne.

 

Beslutning
 

1. Lokaludvalget drøftede sag nr. 3 om lokaludvalgets spørgeskemaer. I drøftelsen var der
følgende bemærkning:

• Lokaludvalget kunne have stillet spørgsmål om, hvad man kan lide ved Indre By eller om
hvordan man bruger byen.

2. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde
til efterretning med ovennævnte bemærkning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

23.  Meddelelser (2018-0239526)

Beslutning
Dialogmøde om forskrift for udendørsmusikarrangementer

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalgets meldinger i sagen var blevet godt modtaget af Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Borgerdialog om restaurationsforskriften

Bent Lohmann orienterede kort om hans opsamling på lokaludvalgets borgerdialog om
restaurationsforskriften og brevet om borgerdialogen, som han har sendt til Teknik- og
Miljøforvaltningen. Lokaludvalget fik en kopi.

Sankt Pauls Plads

Bent Lohmann oplyste, at der holdes et arbejdsgruppemøde den 10. oktober 2018 om Sankt Pauls
Plads. Hver forening mv. omkring Sankt Pauls Plads må stille med én repræsentant.

Nybrogade

Bent Lohmann oplyste, at til lokaludvalgets møde den 11. oktober 2018 kommer Teknik- og
Miljøforvaltningen og orienterer lokaludvalget om status på anlægsprojektet for Nybrogade.

Kursus: Borgerdialog – værktøjer og gode eksempler på inddragelse

Bent Lohmann opfordrede lokaludvalgets medlemmer og suppleanter til at melde sig til et kursus den
24. september 2018 kl. 17-20 på Københavns Rådhus om borgerdialog.

Kursus: Planer – planlægning og fysisk udvikling af byen

Bent Lohmann oplyste, at der er et kursus for lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter den 5.
november 2018 kl. 17-20 på Københavns Rådhus. Invitationen udsendes senere.
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INDRE BY LOKALUDVALG

24.  Eventuelt

Beslutning
Kjeld A. Larsen oplyste, at Tøjhusmuseet nu hedder Krigsmuseet.

Jep Loft oplyste, at han har haft et møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om en bevarende
lokalplan for Lille Kongensgade-karreen. Det er hans indtryk, at forvaltningen gør hvad den kan for at
redde Skindbuksen og Hviids Vinstue.

Niels Kongshaug orienterede om kiosken på Kongens Nytorv.

_________________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

 Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.28.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
17. Puljeansøgninger, september 2018
18. Nattelivet i Badstuestræde og Brolæggerstræde
19. Nedlæggelse af billedkunstner-atelierer i Holckenhus
T1. Høringssvar om forundersøgelsesrapport vedr. skybrudsprojekt for Sankt Jørgens Sø og Søpark
3. Bevillingsnævnets virke
4. Høringssvar om "Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns
Kommune"
5. Udkast til principper for kunst i Indre Bys byrum
6. Høringssvar om placering af statue af Karen Blixen 
7. Ny placering til Danmarksmonumentet / Guldbryllupsmonumentet 
8. Høringssvar om udkastet til kommunens Ressource- og Affaldsplan 2024
9. Kommunens klimaplan og Indre By
10. Høringssvar om integrationspolitik 
11. Høringssvar om placering af de nye centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold
12. Høringssvar om lokalplanforslaget "Ørkenfortet"
13. Borgerdialog om ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018'
14. Borgerdialog om Adelgade og Kronprinsessegade
15. Borgerdialog om Ofelia Plads
16. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
20. Supplerende miljøvurdering for Cityringen: Omstigningstunnel ved Østerport
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21. Høringssvar om forslag til Københavns Kommunes budget for 2019
22. Henvendelser til lokaludvalget, september 2018 
23. Meddelelser 
24. Eventuelt

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann
Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen
Tivolis Venner Jep Loft
Foreningen til fremme for facadebeplantning Niels Kongshaug
A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle
Grønnegade Kvarters Beboerforening Hannibal C. Holt
Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo
Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield
Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik Tind Ohlsen
Gammelholm Beboerforening Ole Bang
Bo Bedre Bedst Susan Brinck
Socialdemokraterne Lars Vedel Jørgensen
Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen
Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen
Dansk Folkeparti Jens Andersen Vexø
Venstre Jens Erik Frandsen
Enhedslisten Gunna Starck
Alternativet Lise Smørum

 

Fraværende med afbud

Marietta Bonnet. I stedet deltog hendes suppleant Niels Kongshaug.
Dorthe Lindberg. I stedet deltog hendes suppleant Lars Vedel Jørgensen.
Peter Stakemann og hans suppleanter.
Louise Hansen og hendes suppleant.

Fraværende uden afbud

Ulla Ekberg.

Fraværende i mødet

Jep Loft ankom til mødet kl. 18.37 under behandlingen af dagsordenens punkt 2.
Hannibal C. Holt forlod mødet kl. 21.40-21.49 under behandlingen af dagsordenens punkt 11.
Jens Andersen Vexø forlod mødet kl. 22.27 under behandlingen af dagsordenens punkt 24.

_______________________________________________________________________________________________________
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NÆSTE MØDE

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 11. oktober 2018 kl. 18.30-22.00 i lokalet "Dammen"
i Bethesda, Rømersgade 17.
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